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“İKTİDARIN KORKU DÖNEMİ”

İstanbul Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ekrem İmamoğlu 
hakkında verilen mahkeme 
kararı, siyasi tarihimize bir kara 
leke, bir utanç vesikası olarak 
geçecektir. İstanbul seçimlerinin 
iptal edilmesinin arkasında hangi 
hastalıklı irade varsa, bu kararın 
arkasında da aynı hastalıklı irade 
vardır. O günkü irade kaybetmiştir, 
bugünkü irade de kaybetmeye 
mahkûmdur. Sayfa.3
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“BESLENME DESTEĞİ UYGULAMALARININ 
SÜREKLİLİĞİ ÖNEMLİDİR”

Belediyelerden 
Haberler Sayfa.15

Belediyeler 
Çalışıyor Sayfa.23

ZEKİ TÜRKER
Aksaray-Gülağaç-Saratlı                                  

Belediye Başkanı

“Aksaray’ın en iyi belediyesi 
olmayı amaçlıyoruz”

“Ülkemizde çocukların ve gençlerin beslenme 
alışkanlığına yönelik yapılan çalışmalarda 
öğrencilerin sağlıksız beslenme alışkanlığına 
sahip olduğu görülmektedir. Sağlıksız beslenme 
alışkanlığının yaşla doğru orantılı, sosyo-ekonomik 
durumla ters orantılı değiştiği gözlemlenmektedir. 
Bu da bize, erken dönemden başlayarak çocuklara 
ve gençlere sağlıklı beslenme alışkanlığı 
kazandırılması için koruyucu girişimlerin 
gerekliliğini göstermektedir.“

ÖĞRENCİLERE 
BESLENME DESTEĞİ 
UYGULAMALARINDA 
DÜNYA ÖRNEKLERİ 
Sayfa.4

Sayfa.2

Haftanın Röportajları Sayfa.8

BESLENME DESTEĞİNE İLİŞKİN UYGULAMALARI VE PROJELERİ, ÇOCUKLAR VE 
GENÇLER İÇİN YAPILAN ÇALIŞMALARI BAŞKANLARLA KONUŞTUK.
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AHMET ATAÇ
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Röportaj

Doç. Dr. AYŞE 
BURCU ERDOĞDU 
YILDIRIM
Çocuk ve Ergen            
Psikiyatristi 

ALİ ORKUN 
ERCENGİZ

Fark Yaratan
Projeler

“ÇEVRECİ VE 
SÜRDÜRÜLEBİLİR 
UYGULAMALARI TERCİH 
EDİYORUZ”

Küresel iklim değişikliğinin 
etkilerini daha fazla 
hissedeceğimiz önümüzdeki 
süreçte, ulusal/uluslararası 
ölçekte su kaynakları stratejik 
açıdan daha da önemli olacaktır. 
Yenilenebilir olmasına karşın yok 
edilebilir bir doğal kaynak olan 
sucul ekosistemlerin planlanması, 
korunması ve kullanılması, 
toplumların geleceği açısından 
hayatidir. Son 40 yıldan bu yana su 
alanının yaklaşık %30’nu kaybeden 
Burdur Gölü, kirlilikle de karşı 
karşıyadır.  Sayfa.6

Burdur                                   
Belediye Başkanı

İstanbul Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ekrem İmamoğlu 
hakkında verilen, hukuk 
ilkeleriyle bağdaşmayan ve 
toplum vicdanını yaralayan 
mahkeme kararını reddediyoruz. 
Siyasi saiklerle alınan hiçbir 
karar, 16 milyon İstanbullunun 
iradesinden üstün değildir.

HARİKA ECEM DEĞİRMENCİ
SODEMSEN Toplu İş Sözleşmesi Avukatı

İŞÇİLERİN SIK SIK RAPOR 
ALMASI VE RAPORLUYKEN 
TATİLE ÇIKMASI FESİH 
SEBEBİ MİDİR? Sayfa. 22
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RÖPORTAJ“BESLENME DESTEĞİ 
UYGULAMALARININ SÜREKLİLİĞİ 
ÖNEMLİDİR”

Çocukların ve gençlerin bedensel, zihinsel, 
ruhsal gelişimi açısından sağlıklı beslenme 
neden önemli? Büyüme ve gelişme 
sürecinde beslenmenin rolü nedir? 
AYŞE BURCU ERDOĞDU YILDIRIM: Günümüzün en önemli 
konuları arasında yer alan beslenme, büyüme, gelişme, 
sağlıklı bir yaşam için gerekli olan enerji ve besin öğelerini 
sağlayacak besinleri alma ve vücutta kullanmaktır. Çocukların 
ve gençlerin fiziksel yapısının, fizyolojik büyüme ve gelişme 
sürecinin, zihinsel yeteneklerinin normal ölçülere uygun 
olarak gelişmesini sağlayan etkenlerin başında yeterli ve 
dengeli beslenme gelir. Beslenme, beyin gelişimini ve beynin 
çalışmasını da etkilemektedir. İnsan beyni gelişimini büyük 
ölçüde anne karnında ve yaşamın ilk üç yılında tamamlar. 
Bu süreçteki beslenme eksikliği, beyin gelişiminde bazı 
eksikliklere neden olmaktadır. Bu da zihinsel işlevsellikte 
aksaklıklara yol açmaktadır. Yaşamımız boyunca beyinde 
yürütülen hücresel faaliyetlerin devam etmesi için yeterli 
miktarda ve kalitede proteinin, yağ ve minerallerin vücuda 
düzenli alınması gerekir. Bunların yetersiz kalitede veya 
miktarda alınması, beynin işlevlerini olumsuz yönde 
etkilemektedir. UNESCO’nun bir raporunda bu durum, “kötü 
beslenmenin yol açtığı eğitim israfı” olarak değerlendirilmiştir. 
Yetersiz ve sağlıksız beslenme, yeterli enerji üretilemediği için, 
akademik alanda verimsizliğe, başarının düşmesine, dikkatte 
azalmaya, algılama problemlerine ve bunların dolaylı bir 
sonucu olarak özellikle genç popülasyonda depresif şikâyetlere 
neden olabilmektedir.

Sosyo-psikolojik boyutlarıyla Türkiye’de 
çocuk ve genç yoksulluğunu, beslenme 
krizini ortadan kaldıracak, çocukların ve 
gençlerin ruh sağlığını da göz önünde 
tutacak politikalar disiplinlerarası bir 
yaklaşımla nasıl geliştirilmeli?  
AYŞE BURCU ERDOĞDU YILDIRIM: Ülkemizde çocukların ve 
gençlerin beslenme alışkanlığına yönelik yapılan çalışmalarda 
öğrencilerin sağlıksız beslenme alışkanlığına sahip olduğu 
görülmektedir. Sağlıksız beslenme alışkanlığının yaşla doğru 
orantılı, sosyo-ekonomik durumla ters orantılı değiştiği 
gözlemlenmektedir. 

Bu da bize, erken dönemden başlayarak çocuklara ve 
gençlere sağlıklı beslenme alışkanlığı kazandırılması için 
koruyucu girişimlerin gerekliliğini göstermektedir. Okul 
temelli sağlıklı beslenme programlarının geliştirilmesi ve 
yaygınlaştırılması, sağlık profesyonelleri tarafından ailelere 
ve öğrencilere sağlıklı beslenme eğitimlerinin verilmesi, 
kantinlerde ve yemekhanelerde satılan gıdaların denetimi, bu 
sorunun çözümüne katkıda bulunacaktır. Sağlık çalışanları, 
öğretmenler, okul yönetimi, aileler, kantin ve yemekhane 
işletmecileri arasındaki işbirliğinin sağlıklı beslenme 
programlarının hayatımıza dahil edilebilmesi ve devamlılığı 
için önemli olduğunu belirtmek isterim. Özellikle gıda 
üretiminden dağıtımına kadar süreçte sosyal medya aracılığıyla 
yürütülebilecek devlet ve fon destekli kampanyaların gücünün 
önemli olduğunu da eklemem gerekiyor. Çocukların sağlıklı 
beslenmesine olanak sağlayan, maddi ve fiziksel açıdan 
ulaşılabilirliği kolay sistemler kurmanın bu projenin sadece 
bir ayağı olduğunu düşünüyorum. Ayrıca çocukların sosyal 
medyada popüler kültürün etkisiyle ortaya çıkan fenomenlerin 
beslenme alışkanlıklarını örnek aldıklarını de hesaba katarsak, 
beslenme tercihlerini değiştirmeleri için bu kaynaktan gelecek 
yönlendirmelere de ihtiyacımız var. Yine benzer biçimde 
sağlıklı beslenen çocukların, ebeveynleri ve idealize ettikleri 
kişiler tarafından olumlu geribildirimlerle teşvik edilmesi, 
oluşturulan sistemin uzun soluklu olmasını sağlayacaktır.     

Beslenme gibi gündelik hayatı doğrudan 
etkileyen önemli bir sürecin toplumsal krizler 
bağlamında sekteye uğraması nedeniyle 
çocuklar ve gençler hangi travmatik 
faktörlere maruz kalıyor? Bu konunun önemli 
bir parçası olan ruh sağlığı hizmetlerinde 
eğitim kurumları aktif rol oynayabilir mi?

AYŞE BURCU ERDOĞDU YILDIRIM: Dünya, gün geçtikçe 
kötüleşen küresel gıda kriziyle karşı karşıya. Artan yoksulluk, 
gelir eşitsizliği, iklim değişikliği, çatışmalar ve Covid-19 
salgınının etkileri, milyonlarca ailenin sosyo-ekonomik 
durumunu etkilemektedir. Çocukların hayatta kalması, yaşa 
uygun büyüme ve gelişme basamaklarına ulaşması, besleyici, 
uygun fiyatlı ve sürekli temin edilebilen yiyeceklere erişmeye 
bağlıdır.

Marmara Üniversitesi Tıp 
Fakültesi’ni bitirdi. 2004-2009 yılları 
arasında Marmara Üniversitesi 
Çocuk ve Ergen Ruh Sağlığı ve 
Hastalıkları Anabilim Dalı’nda 
araştırma görevlisi olarak görev 
yaptı. 2009-2014 yılları arasında 
Sakarya Üniversitesi Eğitim ve 
Araştırma Hastanesi’nde, 2014-
2017 tarihleri arasında Marmara 
Üniversitesi Pendik Eğitim ve 
Araştırma Hastanesi’nde uzman 
doktor olarak çalıştı. 2017 yılından 
bu yana Marmara Üniversitesi 
Pendik Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi’nde doçent doktor 
görev yapmaktadır. Cinsiyet 
hoşnutsuzluğu, kurum çocukları, 
dikkat eksikliği hiperaktivite 
bozukluğu ve kendine zarar 
verme alanlarında çalışmaları 
bulunmaktadır.

Doç. Dr. AYŞE 
BURCU ERDOĞDU 
YILDIRIM
Çocuk ve Ergen Psikiyatristi
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İKTİDARIN KORKU 

DÖNEMİ

İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu hakkında 
verilen mahkeme kararı, 
siyasi tarihimize bir kara 
leke, bir utanç vesikası 
olarak geçecektir. İstanbul 
seçimlerinin iptal 
edilmesinin arkasında 
hangi hastalıklı irade varsa, 
bu kararın arkasında da 
aynı hastalıklı irade vardır. 
O günkü irade kaybetmiştir, 
bugünkü irade de 
kaybetmeye mahkûmdur.

Yıl 1998…

Hakkında hapis cezası ve 
siyasi yasak kararı verilen 
İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkanı, 
Saraçhane’de yaptığı 
konuşmada şunları söyler:

“Görüyoruz ki, yargı 
bağımsız değil. Siyasi 
rakiplerimiz seçim 
sandıklarında karşımızda 
duramayacaklarını iyiden 
iyiye anlamış olmalılar ki, 
böyle bir yola başvurdular. 
Bu yol, yanlış bir yoldur. 
Adalet, gün gelecek yargıyı 
siyasallaştıranlara da lazım 
olacaktır.”

Allah kimseyi, kendi 
yaşadığını, 24 yıl sonra 
kendisine muhalif olanlara 
yaşatacak bir gafletin içine 
düşürmesin. Allah kimseyi, 
o gün “Yargı bağımsız 
değil,” deyip, bugün daha 
haksız, daha hukuksuz 
bir kararı, “Mahkemeler 
bağımsızdır,” diyerek 
savunacak bir duruma 
düşürmesin.

Bu hukuksuz karar 
verildiğinde mahkeme 
salonundaydık. Kararı 
verenler, utançtan 
yüzümüze bakamadı. 
Ancak kararın arkasında 
olanların utanç 
duymadığını gayet iyi 
biliyoruz.

Mahkemenin hâkimi, daha 
önceki duruşmada şöyle 
demişti:

“Bu sözlerin kime 
söylendiği belli, Süleyman 
Soylu’ya söylenmedi diyen 
varsa, buraya gelsin.”

Bunu ifadeleri kullanan 
bir hâkim, Ekrem 
İmamoğlu’na, Yüksek 
Seçim Kurulu üyelerine 
hakaretten ceza verdi. Hâl 
böyleyken, kimse bize bu 
kararda adalet olduğunu 
söyleyemez. Ne yazık 
ki, o kişiler, cübbelerini 
haksızlığa kılıf yapmıştır. O 
gün mahkeme salonunda, 
senaryosu sarayda yazılan 
bir tiyatro sergilenmiştir. 
İktidar, adalet dağıtması 
gereken mahkemeleri 
utanç salonlarına 
dönüştürmüştür.

Yerel seçimleri kaybeden 
siyasi iktidar, belediye 
başkanlarımızın 
önünü kesmek için her 
türlü hukuksuzluğa 
başvurmaktan çekinmiyor. 
Belediye başkanlarımız 
başarılı oldukça, toplum 
tarafından benimsendikçe 
paniğe kapılıyorlar. Ne 
yaparlarsa yapsınlar, 
belediyelerimizin 
hizmetlerine engel 
olamayacaklar.

İyi beslenme, çocukların sağlıklı gelişmesinin temelidir. 
Dünyanın dört bir yanındaki savunmasız topluluklarda 
çocukların yetersiz beslenmesi ve gıda güvensizliği oranları 
artıyor.

UNICEF’in yayımladığı verilere göre, her 15 saniyede bir 
çocuk yeterli beslenemediği için hayatını kaybediyor. Hayatta 
kalabilen milyonlarca çocuk da öğrenme bozukluğu ve fiziksel 
engeller gibi yetersiz beslenmenin olumsuz sonuçlarını 
yaşıyor. Ülkemizde de bu küresel krizden etkilenen çok sayıda 
çocuk ve genç olduğu düşünülüyor.

Bu sürecin sağlıklı bir şekilde ele alınabilmesi için bireylerin 
yaşam tarzlarının, karşılaştıkları zorlukların, zorluklarla baş 
etme düzeylerinin ruh sağlığı profesyonelleri tarafından 
değerlendirilmesi gerekmektedir. Okullardaki rehberlik 
birimleri tarafından öğrencilerle yapılacak görüşmeler, 
okullarda uygulanacak ruh sağlığı tarama programları, 
ruh sağlığı profesyonellerince yapılan psikometrik 
değerlendirmeler ve bunların sonucunda gerek görüldüğü 
durumlarda çocukların ve gençlerin tarafımıza yönlendirilmesi 
daha geniş bir kitleye ulaşabilmemiz açısından yardımcı 
olacaktır. Okulların fiziksel ve ekonomik koşullarının bölgeden 
bölgeye, hatta okuldan okula değiştiğini biliyoruz. Birçok 
okulun fiziksel şartları iyileştirilemezken, okuldaki ruh sağlığı 
hizmetlerinin iyileştirilmesinden bahsetmek iyimser bir 
yorum olacaktır. Dolayısıyla okullardaki çocukların ruh sağlığı 
hizmetlerinden daha iyi yararlanabilmesi ve öğrenci temelli 
hizmet modellerinin geliştirilebilmesi, bir açıdan okulun genel 
koşullarına bağlıdır.

Yoksulluk, yoksunluk, umutsuzluk ve 
eşitsizlik, Türkiye’nin son dönemdeki 
çoklu krizlerinin en belirgin sonuçları. 
Çocukların ve gençlerin geleceğe bakışını 
da biçimlendiren bu olumsuz sonuçlar, 
okula devam, beceri ve yetkinlik kazanma, 
toplumsal kurallara uyma gibi ruhsal/sosyal 
davranış pratiklerini nasıl etkiliyor? 

AYŞE BURCU ERDOĞDU YILDIRIM: Yoksul aileler, yeterli 
ve düzenli beslenme, giyinme, barınma, sağlık hizmeti 
alma gibi temel ve zorunlu gereksinimleri karşılayamama, 
ekonomik harcama gerektiren belli amaçlarına ulaşamama 
gibi durumlarla karşı karşıya kalmaktadır. Ekonomik güçlük 
yaşayan ailelerdeki kısıtlı imkânlar, çocuklarda daha düşük 
bilişsel/sosyal yeteneğe ve okul başarısındaki düşüşe neden 
olmaktadır. Uyum problemleriyle birlikte akademik başarıdaki 
düşüş, geleceğe dair umutsuzluk, okula devam etmekle ilgili 

motivasyon eksikliği ve zaman zaman okula devam etmede 
problemler görülebilmektedir. 

Ekonomik güçlükler, ailelerde baskı yaratmaktadır, ailelerin 
ilişki dinamiklerini, işlevselliklerini bozmaktadır ve ailelerdeki 
sosyalleşme süreçlerini olumsuz etkilemektedir. Çocukların, 
annelerine ve babalarına daha az sevgi ve daha az bağlılık 
gösterme eğiliminde, moral bozukluğuna ve endişeye dair 
şikâyetlerinde, saldırganlıkta, toplumsal kurallara uymayan 
davranışlarda artış riski olduğu düşünülmektedir. 

Ruh sağlığı çalışanları olarak bu durumu özellikle kliniklerde 
sıklıkla gözlemlemekteyiz. Eğitimine ekonomik nedenlerle 
ara vermek zorunda kalan ilkokul çağı çocuklarını 
değerlendiriyoruz. Bu çocuklar, örgün eğitime ara vermeleri 
nedeniyle ortaya çıkan ruhsal zorluklarla baş etmeye 
çalışıyorlar. Okula devamlılık sadece akademik beceriler için 
değildir. Çocukların toplumun küçük bir örneğine kurallar 
dahilinde karıştıkları ve uyum sağlamayı öğrendikleri güvenli 
bir platformdur. Bu ortamdan mahrum kalan çocukları, 
valizini hazırlamadan yolculuğa çıkan insanlara benzetirim. 
Okul ortamındaki tecrübeler, ruhsal olgunluk ve uyum 
becerileri, hayata bakış açımızın gelişmesini sağlar ve dünyaya 
verdiğimiz tepkileri düzenler. O zaman şunu söyleyebiliriz, 
okul çağı çocuğunun yegâne endişesi, dersler ve arkadaşlık 
ilişkileriyle ilgili olmalıdır. Yaşının ötesinde zorluklarla erken 
dönemde karşılaşan çocukların yaraları, iyileşmesi zor izler 
bırakır.   

Yerel yönetimler gerek çocuklar gerek 
gençler için beslenme desteği çalışmalarını 
planlarken nelere dikkat etmeli? Beslenme 
desteğine ilişkin çalışmalarda hangi kriterler 
ön planda olmalı?

AYŞE BURCU ERDOĞDU YILDIRIM: Çocuklar ve gençler 
için yapılacak sağlıklı beslenmeyi destekleme çalışmalarında 
süreklilik önem arz etmektedir. Sağlıklı beslenmenin 
devamlılığının sağlanabilmesi için ailelere de sağlıklı beslenme 
ilkelerine dair eğitim vermek gerekmektedir. Bu eğitimlerde 
yalın ve anlaşılabilir bir dil kullanılmalıdır. Beslenme desteğine 
ilişkin çalışmalar ve uygulamalar kapsayıcı olmalıdır. Sadece 
okula giden çocuklar değil, okul öncesi çağdaki küçük çocuklar 
da dikkate alınmalıdır. Beslenme desteği programları dahilinde 
ara öğünler için sağlıklı alternatifler temin edilmelidir, yerel 
yönetim birimleri tarafından uygun koşullarda saklanıp halka 
ulaştırılmalıdır. Sağlık, bireyin beden, zihin, ruh ve sosyal 
yönden tam bir iyilik durumunda olmasıdır. Bu nedenle destek 
programında besin öğelerinin yanı sıra aktif hareketin ve 
egzersizin önemi ve gerekliliği üzerinde durulmalıdır.
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ÖĞRENCİLERE BESLENME DESTEĞİ 
UYGULAMALARINDA DÜNYA ÖRNEKLERİ

İSVEÇ 
https://www.livsmedelsverket.se/en/food-habits-health-and-
environment/maltider-i-vard-skola-och-omsorg/skola

Okul yemekleri, sosyo-ekonomik farklılıkları eşitlemek 
açısından önemlidir. “İsveç Okul Yemeği Modeli”, 7-16 yaş 
arasındaki çocuklara ve 16-19 yaş arasındaki öğrencilere her gün 
ücretsiz yemek sunması bakımından benzersizdir. “İsveç Okul 
Yemeği Modeli”, belediyelerin son on yılda okul mutfaklarına 
kalite ve şef kazandırma çabasıyla ivme kazanmıştır. Okul 
yemeklerinin ücretsiz olmasına yönelik ulusal çabalar 1900’lü 
yılların başında başlamıştır, 1970’li yıllarda İsveçli okul 
çocuklarının çoğunluğunu kapsamıştır. İsveç Okul Yasası, 2011 
yılından bu yana okul öğle yemeklerinin besleyici olmasını, 
tavsiye edilen günlük enerji ve besin alımının üçte birine 
eşit olmasını şart koşmaktadır. İsveç okullarında her yıl 260 
milyon öğün yemek servis edilmektedir. Okul yemeklerinin 
kişi başına yıllık ortalama maliyeti 6.700 İsveç kronuna eşittir. 
Yemekler, yerel vergilerle finanse edilmektedir. Belediyeler, 
okullardaki öğle yemeğinden sorumludur. Yemekler ya 
okulların mutfağında ya da belediyelerin merkezî mutfaklarında 
hazırlanmaktadır. Belediyelerin mutfaklarından hazırlanan 
yemekler okullara taşınmaktadır. Yemekleri, belediyeler veya 
yüklenici firma hazırlamaktadır. Ulusal Gıda Ajansı, okul 
yemeklerinin malzemelerinin yanı sıra servis zamanı, yemek 
ortamı ve öğrencilerin yemek servisine nasıl dahil edileceğini 
göz önünde bulundurarak tavsiyeler yayınlar. Okul yemeklerine 
ilişkin ulusal kılavuzdaki ilkeler, okul yemeklerinin, eğitimin 
bir parçası olması gerektiğini, öğle yemeği yiyen öğrencilerin 
öğrenmeye daha hazır olduklarını belirtmektedir. Kılavuzda, 
bilinçli seçimler ve gıda israfının azaltılması yoluyla okul 
yemeklerinin olumlu katkılarını içeren çevresel sürdürülebilirlik 
tavsiyeleri de yer almaktadır.

HOLLANDA
https://amsterdamfox.com/news/free-lunch-will-be-
distributed-in-primary-schools-in-the-netherlands/

Hollanda’da, 2023 Mali Bütçe Planı doğrultusunda Volt 
Partisi’nin ve D66’nın (Hollanda’da sosyal liberal bir siyasi parti) 
okullarda ücretsiz öğle yemeği verilmesini öngören yasa tasarısı 
görüşüldü. Temsilciler Meclisi, düşük gelirli mahallelerdeki 
okullara ücretsiz öğle yemeği dağıtımı için 100 milyon avro 
tahsis edilmesini olumlu karşıladı. Volt Partisi Başkanı Laurens 
Dassen, “Tüm çocukların okula tok karnına gitmesini istiyoruz,” 
dedi. Başbakan Mark Rutte, tasarıyı “sempatik bir teklif” olarak 
nitelendirdi ve kabinenin konu hakkında çalışacağını söyledi. 
Gençlik Eğitim Fonu yetkilisi Hans Spekman, çocuklara kitap 
ve okul malzemesi gibi temel ihtiyaçların yanı sıra yiyecek 
ve içecek yardımında bulunmaya başladıklarını belirtti. 
Gençlik Eğitim Fonu yetkilileri, daha fazla sayıda okulun 
fona başvurduğunu belirtiyor. Şu anda 445 ilkokul fona bağlı. 
Ancak Hollanda genelinde yaklaşık 1.800 okulun fon alabilecek 
durumda olduğu düşünülüyor.

FİNLANDİYA
https://jacobin.com/2021/04/finland-welfare-school-meals-
education-system

Finlandiya’nın eğitim sistemine akademik çalışmalarda 
yer veriliyor. Finlandiya, diğer İskandinav ülkeleriyle 
kıyaslandığında, eğitim sistemiyle öne çıkıyor. Finlandiya’nın 
PISA skorları dünya çapında biliniyor. Ancak eğitim sistemi 
sadece testlerden ve puanlardan ibaret değil. Finlandiya eğitim 
sistemi, okul yemeklerini de kapsayan bütünsel bir yapıya 
sahip. Finlandiya, ücretsiz okul yemeklerinin öncülerinden. 
6-16 yaş arasındaki yaklaşık 900.000 çocuğa ücretsiz okul 
yemeği veriliyor. Finlandiya’daki okul yemekleri çoğunlukla 
yerel çiftçilerin bağışladığı tahıldan yapılan çorba ve lapalardan 
oluşuyordu, çocukların kendi topladıkları meyvelerle 
destekleniyordu. Uygulama değişti. Yemekler arasında 
İskandinav usulü köfte, fırında makarna ve ıspanaklı krep 
bulunuyor. Yemekler, beslenme uzmanı tarafından planlanıyor, 
özellikle yerel gıdalara yer veriliyor. Okullardaki sosyo-ekonomik 
farklılıklar göz önünde tutularak okul yemeklerinin eşitlikçi 
olmasına özen gösteriliyor. Sol İttifak üyesi, Finlandiya Eğitim 
Bakanı Jussi Saramo, “Ücretsiz okul yemekleri, Finlandiya refah 
devleti için iyi bir sembol. Herkes için faydalı, bazıları için de 
hayati önem taşıyan evrensel bir yardım. Finlandiya’nın refahı 
büyük ölçüde eğitime ve bilgiye dayanıyor,” diyor.
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BOLİVYA, GÜNEY AMERİKA  
https://knowledge-hub.circle-lab.com/cities/article/9206?n=A-new-association-of-municipalities-is-jointly-managing-the-food-supply-chain-in-Bolivia

Chuquisaca departmanındaki 11 belediye, lojistiği optimize etmek, maliyetleri ve kayıpları en aza indirmek, öğrencilere destek olmak amacıyla bir birlik oluşturmak 
üzere güçlerini birleştirdi. Chuquisaca Okul Besleme Belediyeler Birliği (MAECH), okul yemeklerini çeşitlendirmek, yerel ürünlere yönelik talebi ve çiftçilerin 
gelirini artırarak öğrenciler için sıfır açlık hedefine ulaşmaya yardımcı olmak amacıyla kuruldu. MAECH, satın alma, nakliye, toplama ve depolama dahil olmak 
üzere lojistik sürecinden doğrudan sorumlu. Organik gıda (pirinç, amarant, mısır, bakla, fıstık ezmesi, api ve tojorí gibi) satın alıyor, daha sonra bu ürünleri okul 
kurullarına ve birimlerine dağıtıyor. MAECH, Dünya Gıda Programı’ndan alınan gıda payı sayesinde çocukların okulda iki öğün yemek yemesini sağladı, okulların 
ulaşım masraflarından tasarruf etmesine yardımcı oldu. Bu okul yemeği modeli, yerel yetkilileri, öğretmenleri, okul yönetimlerini ve çiftçileri bir araya getirdi. 
Hatta, Oruro ve Tarija bölgelerindeki benzer pilot programlara ilham verdi.

FRANSA   
https://www.thelocal.fr/20190423/france-to-launch-free-
school-breakfasts-in-fight-against-poverty/

Fransız hükümeti, 6 milyon avroluk yatırımla Fransa’nın 
dezavantajlı bölgelerindeki 100.000 çocuğa ücretsiz okul 
kahvaltısı sunuyor. Uygulama, Cumhurbaşkanı Emmanuel 
Macron’un Yoksullukla Mücadele Planı’nın bir parçası. 
Okul kahvaltısının dengeli ve kaliteli olması gerektiğini 
vurgulayan bakanlar, çocukların okul gününe aç başlamaması 
gerektiğini belirtiyor. Okul kahvaltısı uygulaması, Amiens 
ve Lille, Reunion, Montpellier ve Toulouse, Nantes, Reims 
ve Ile-de-France’ın büyük Paris bölgesindeki Versailles 
okullarında başlatıldı. İki bakan, okul kahvaltısının Fransa’nın 
tamamında uygulanacağını, öncelikli bölgelerdeki 100.000 
çocuğun uygulamadan yararlanacağını açıkladı. Programdan 
faydalanabilmek için okulların REP adıyla bilinen öncelikli 
eğitim ağına gönüllü olarak katılması gerekiyor. Uygulamaya, 
büyük kentlerin öncelikli bölgelerindeki ya da sosyal ihtiyacın 
tespit edildiği kırsal alanlardaki okullar da başvuruda 
bulunabiliyor.

PRATO, İTALYA 
https://www.themayor.eu/en/a/view/advice-on-healthy-
nutrition-from-the-municipality-of-prato-7670

Prato Belediyesi, çocuklara her gün okul yemekhanelerinde 
hazırlanan öğle yemeğini sunuyor. Okul menüleri, uzmanlara 
danışıldıktan sonra oluşturuluyor. Prato’daki öğrenciler, 
her öğle arasında ilk yemekten (makarna, pilav, tahıl), ikinci 
yemekten (et, balık, peynir, yumurta, sebze veya baklagil), 
garnitürden, Toskana tipi ekmekten ve taze meyveden 
oluşan eksiksiz bir öğünü tüketiyor. Yetkililer, bu öğünlerin 
çocukların haftalık olarak tükettikleri besinlerin sadece küçük 
bir kısmını oluşturduğunu da göz önünde bulunduruyor. Okul 
dışı zamanlarda çocukların dengeli ve sağlıklı beslenmesi için 
ebeveynlere tavsiyeler veriliyor, çocuklar açısından kahvaltının 
neden önemli olduğu anlatılıyor. Kahvaltının ihmal edilmemesi 
için ebeveynlere alternatif kahvaltılıklar öneriliyor. Beslenme 
uzmanları, akşam yemeğinde çocukların hayvansal proteinleri 
daha az tüketmesi gerektiğini belirtiyor.
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İleri Biyolojik Atık Su Arıtma Tesisi 
Projesi’nden bahseder misiniz? Projenizin 
amacı nedir?
ALİ ORKUN ERCENGİZ: Göreve geldiğimiz günden bu 
yana Burdur Gölü’nü korumayı ve su kaybının önüne 
geçmeyi hedefledik. İklim kriziyle mücadelede Burdur 
Gölü’nü kaderine terk etmek istemedik. Çalışmalarımıza 
vatandaşları da dahil ettik. Konuya dikkat çekmek amacıyla 
etkinlikler, festivaller, turnuvalar düzenledik. Nüfus artışı ve 
sanayileşme nedeniyle artan kirlilikle mücadelenin sadece 
etkinliklerle sınırlı olmayacağını fark ettik. Bu nedenle 
2015 yılında iki önemli projeye başladık, 2017 yılında bu 
projeleri hayata geçirdik. Öncelikle çöp alanını ele aldık. 
Günlük yaklaşık 150 ton evsel nitelikli katı atık düzensiz 
depolama sahasında toplanıyordu. Katı atıkların sağlıklı ve 
en ekonomik şekilde toplanması, ekonomik gelir sağlanması 
amacıyla 2017 yılında Entegre Atık Depolama ve Enerji 
Üretim Tesisi’ni hizmete sunduk. Burdur Belediyesi Atık Su 
Arıtma Tesisi’nin kullanım ömrü de tamamlanmıştı. Deşarj 
noktası olan Burdur Gölü’nün kapalı bir havzada yer alması, 
sosyal etkinliklerin ve turizm faaliyetlerinin göl aynasını 
çevreleyen alanda gerçekleştirilmesi nedeniyle deşarj edilen 
atıkları minimuma indirmeyi, koku ve görüntü kirliliğinin 
de önüne geçmeyi planladık. Burdur Gölü’ne ulaşan ve 
basit arıtma süreçlerinden geçen atık suyun daha çevreci 
yöntemlerle deşarj edilmesini, çıkan suyun tarım arazilerinde 
kullanılmasını, arıtma çamurundan enerji elde etmeyi 
hedefledik. İleri Biyolojik Arıtma Tesisi’ni kurma amacımız, 
su kalitesini yükseltmek, Burdur Gölü için uluslararası alanda 
kamuoyu oluşturmak, yetkili kurumların dikkatini çekmek, 
gerekli tedbirlerin alınmasını sağlamak, yöre halkı ve dünyada 
aynı kaderi paylaşan diğer göller ve sulak alanlar için umut 
ışığı olmaktır.

FARK YARATAN PROJELER:                      
İLERİ BİYOLOJİK ATIK SU ARITMA TESİSİ

“ÇEVRECİ VE SÜRDÜRÜLEBİLİR 
UYGULAMALARI TERCİH 
EDİYORUZ”

RÖPORTAJ

ALİ ORKUN 
ERCENGİZ
Burdur                          
Belediye Başkanı
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Projenin hazırlık süreci, kapsamı, içeriği, 
hedef kitlesi, bölgeye ve Burdur’a katkısı 
hakkında bilgi verir misiniz? 
ALİ ORKUN ERCENGİZ: Küresel iklim değişikliğinin etkilerini 
daha fazla hissedeceğimiz önümüzdeki süreçte, ulusal/
uluslararası ölçekte su kaynakları stratejik açıdan daha da 
önemli olacaktır. Yenilenebilir olmasına karşın yok edilebilir 
bir doğal kaynak olan sucul ekosistemlerin planlanması, 
korunması ve kullanılması, toplumların geleceği açısından 
hayatidir. Son 40 yıldan bu yana su alanının yaklaşık %30’nu 
kaybeden Burdur Gölü, kirlilikle de karşı karşıyadır. Tarım 
ilaçlarının kalıntıları, endüstriyel ve diğer atık su deşarjı, 
azalan su miktarı, kirlilik değerlerini artırmaktadır. Bu durum 
özellikle tuzlulukta ön plana çıkmaktadır. Göl eski hâline 
göre %50 daha tuzludur ve ekosistemi (flora-fauna) zarar 
görmektedir. Birçok kuş türüne ev sahipliği yapan Burdur 
Gölü’ne azalan su miktarı ve artan tuzluluk seviyesi sebebiyle 
artık kuşlar uğramamaktadır. Gölün çekilmesi, havzada 
mevsimsel değişimlere, sıcaklık düşüşüne, erken başlayan 
don olaylarına neden olmaktadır. Bu da geçimini topraktan 
sağlayan vatandaşları etkilemektedir. Havza çevresindeki 
madencilik faaliyetleri, kaçak sondajlar ve salma-sulama 
uygulamaları sebebiyle suyun yönü de değişmektedir. Bu 
proje kapsamında Burdur Gölü’nü kurtarma eylem planında 
yer alan Atık Su Arıtma Tesisi’ni de yeniledik. Günde yaklaşık 
25.000 metreküplük atık suyu arıtarak göle %99 oranında saf 
su bırakmayı hedefledik.  Diğer kurum ve kuruluşların da bu 
konuda üzerine düşen görevi yerine getireceğini biliyorum ve 
buna inanıyorum. 

Projemizin hazırlık aşamasında mevcut tesisteki engelleri 
ele aldık, yeni projelendirilecek tesiste bu engelleri ortadan 
kaldırmak için konuyla ilgili kurumlarla, belediyemizin 
teknik personeliyle değerlendirmelerde bulunduk. Amacımız, 
gölde oluşan ötrofikasyonun temel sebebi azot ve fosforu 
uzaklaştırmak, bunu da kimyasallarla değil, nütrientlerin 
giderilmesini sağlayan bakterilerle yapmaktı. Teknolojik 
yenilikler doğrultusunda yaptığımız değerlendirmelerle atık 
su karakterine uygun İleri Biyolojik Atık Su Arıtma Tesisi 
için çalışmalara 2015 yılında başladık. Tesis, 2050 yılı nüfus 
öngörüsüne göre planlandı, 250.000 kişi kapasitelidir. Tesisin 
hedef kitlesi, belediyemizin mücavir alanında kanalizasyon 
hizmetini kullanan vatandaşlardır. Ayrıca evsel nitelikli atık 
su üretip kanalizasyon sisteminin bağlı olmadığı bölgelerdeki 
ev ve işletmelere vidanjör hizmeti verilerek, çekilen sular da 
tesiste bertaraf edilecektir. Tesisin yapım süreci tamamlandı, 
geçici kabul aşaması devam etmektedir. Azot ve fosfor 
gideriminin maksimum seviyede olması planlanmaktadır. 
Alan daha küçük olacağı için (30.000 metrekare) koku 
probleminin minimumda kalacağı düşünülmektedir, arıza 
noktalarına ulaşmak da daha rahat olacaktır. Sistemin 
sonunda çıkan çamur ve biyogaz kojenerasyon ünitesinden 
enerji elde edilecektir. 

Tesis sadece bölgemizin değil, Türkiye’nin en modern 
tesislerinden biridir. Atık su çamurundan enerji üreterek 
yaklaşık 1 MW’lık enerji kapasitesiyle kendi tükettiği 
enerjiyi üreten, bunu da iki yıl gibi bir sürede amorti eden 
özel bir sistemi de barındırmaktadır.  Kötü ve veya zararlı 
gazların açık havaya karışmasını kaynağında engellemek 
amacıyla projemize koku giderim ünitesi de entegre ettik.  
Kaynağında emilimi sağlanan gaz, oluştuğu yerde bertaraf 
edilecektir ve havaya karışma oranı minimuma indirilecektir. 
Sürecin tamamında daha çevreci ve sürdürülebilir biyolojik 
uygulamaları tercih ettik.

Tesis, yaklaşık iki aydır tam kapasiteyle çalışıyor, giriş-çıkış 
sularından aldığımız numuneleri karşılaştırdığımızda verimin 
%97 civarında olduğunu gördük. Hedeflediğimiz standartta 
seyreden bu değerler hem yüzümüzü güldürüyor hem de 
emeklerimizin boşa gitmediğini gösteriyor.

Projeyi planlarken 
bütçe, yatırım, 
kaynak ve mevzuat 
açısından herhangi 
bir zorluk yaşadınız 
mı? Yaşadıysanız, bu 
zorlukları aşmak için 
hangi çalışmaları 
yaptınız?
ALİ ORKUN ERCENGİZ: 
İleri Biyolojik Atık Su 
Arıtma Tesisi’ni 2015 yılında 
planlamaya başladık. 2016 
yılında Avrupa Yatırım 
Bankası için kredilendirme 
kararı alındı, 11.500.000 
avroluk kaynak sağlandı. 
2017 yılı itibarıyla müşavir 
firma ve İller Bankası Genel 
Müdürlüğü’nün ihale dosyası 
hazırlama sürecinin uzun 
sürmesi, fiyat güncellemeleri 
sebebiyle kredilendirme 
kararı 2018 yılının Temmuz 
ayında Avrupa Yatırım 
Bankası tarafından 
onaylandı. İller Bankası’yla 
ihale mutabakatı sağlandı 
ve 29.12.2019 tarihinde ihale 
yapıldı. 

Burdur merkeze hizmet 
edecek tesis, 21.800 m³/
gün kapasiteli olarak 
hazırlandı, 2050 yılına kadar 
nüfus artışı da düşünülerek 
250.000 kişilik (27.000 
m³/gün) tasarlandı. İhale 
bedeli 20.650.000,00 TL + 
3.575.000,00 avro olmasına 
rağmen enflasyondaki artış 
üzerine Cumhurbaşkanlığı 
kararnamesine göre verilen 
fiyat farkıyla toplam ihale 
bedeli 40.389.921,25 TL 
+ 4.266.852,50 avro oldu. 
İhale hazırlık süreci (üç yıl) 
çok uzun sürdüğü için yapı 
maliyeti de arttı.
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
TUNÇ SOYER: Çocuklar henüz anne karnındayken destek 
sürecini başlatıyoruz, hamilelik döneminde anneye, 0-3 yaş 
arasında çocukların gelişimine destek oluyoruz. Dünya Sağlık 
Örgütü, 3 yaşındaki sağlıklı bir çocuğun ortalama boyunu 95 
cm olarak kabul ediyor. Biz de buradan ilham alan “İzmir95” 
projesini yürütüyoruz. Proje kapsamında hizmet bölgelerinde 
belirlenen hamile kadınları, hamileliğinin yedinci ayından 
başlayarak doğum öncesinde üç, doğumdan sonra iki haftada 
bir olmak üzere çocuk bir yaşına gelene kadar toplam 27 
defa ziyaret ediyoruz. 0-3 ay arası bebeği olan ailelerin 
ihtiyaçlarına destek olmak amacıyla “Hoş Geldin Bebek Seti” 
dağıtıyoruz.

Çocuklar bir yaşına girdiğinde “Süt Kuzusu” projesi 
kapsamında ayda bir kez sekiz litre süt dağıtıyoruz. 30 ilçede, 
609 mahallede 114.000 çocuk “Süt Kuzusu” projesinden 
faydalanıyor. Çocuklar beş yaşına girene kadar süt dağıtımı 
her ay düzenli olarak devam ediyor. Çocuklar ilkokula 
başladığında kırtasiye kartı, bot ve mont desteği sağlıyoruz. 
Çocukların beslenme çantasına destek olmak için kavrulmuş 
fındık, kuru üzüm ve meyve dağıtımına başlayacağız. İlk 
etapta 50.000 çocuğa bu desteği vermeyi planlıyoruz. Bu 
sayıyı aşamalı olarak artırmayı planlıyoruz. Üniversite 
öğrencilerine her sabah sıcak çorba, her akşam yemek desteği 
veriyoruz. İzmir’deki tüm kamu üniversitelerinde bu faaliyeti 
yürütüyoruz. Her gün 5.000 kişilik sıcak yemeği üniversite 
öğrencilerine ulaştırıyoruz. İzmir’de eğitim faaliyetlerini 
sürdüren devlete ait özel merkezlerdeki ve engelli kurs 
merkezlerindeki özel öğrencilere her gün ortalama 2.500 
kişilik öğle yemeği desteği veriyoruz. 

Haneler üzerinden de çocuklara destek oluyoruz. 80.000 
haneye düzenli nakdi ve ayni destekte bulunuyoruz. Ayni 
desteğin en önemli kalemi, gıda malzemeleri. Dezavantajlı 
mahallelerde açtığımız “Dayanışma Noktaları” aracılığıyla 
her gün 10.000 kişilik sıcak yemeği doğrudan hanelere 
ulaştırıyoruz. Bu çalışmalarımız için ayrı ve özel bir ekip 
oluşturmadık. Stratejik planımızın öngördüğü bütçe ve 
imkânlar dahilinde belediyemizin daire başkanlıklarıyla 
çalışmalarımızı yürütüyoruz. 

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
TUNÇ SOYER: Özellikle okul çağı çocuklarının (ilkokul ve 
ortaokul) günlük enerji ihtiyacı, fizyolojik ve bilişsel gelişimi 
düşünüldüğünde, çocukların takviye gıdalar da alması 
gerekiyor. Çocuklar, temel gıdaya erişmekte güçlük çekiyor. 
Bu durum özellikle büyüme çağındaki çocukları olumsuz 
etkiliyor. Yetersiz beslenme, başarısızlığı, hastalıkları, gelişim 
sorunlarını beraberinde getiriyor. Önceliğimiz, çocukların 
yeterli ve sağlıklı beslenmesi, temel ihtiyaçlarına ulaşması, 
bilişsel, sosyal ve fiziksel açıdan akranlarından geride 
kalmaması. 

“BESLENME ÇANTASI DESTEĞİ 
İÇİN ÇALIŞMALARA BAŞLIYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
TUNÇ SOYER: Geçen yıldan bu yana üniversite öğrencilerine 
sıcak yemek desteği veriyoruz. Geçen yıl dört üniversitede 
bu hizmeti veriyorduk, bu yıl İzmir’deki tüm kamu 
üniversitelerini de kapsayacak şekilde altı üniversitede 
aynı hizmeti vereceğiz. Sıcak yemek desteğimiz ücretsiz. 
Belediyemizin aşevinde ürettiğimiz hijyenik, sağlıklı ve 
sıcak yemekleri öğrencilerle paylaşıyoruz. Geçen yıldan bu 
yana 450.000 kişilik akşam yemeğini, 300.000 kişilik sabah 
çorbasını öğrencilerle paylaştık. 

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
TUNÇ SOYER: Türkiye’de enflasyon son derece yüksek 
ama gıda enflasyonu daha da yüksek. Belirlediğimiz bütçe 
doğrultusunda destek çalışmalarımızı yürütüyoruz. Sıcak 
yemekleri belediyemizin aşevinde yapıyoruz, yemeklerde 
kullanacağımız gıda malzemesini de alıyoruz. Yüksek 
enflasyon ve derinleşen yoksulluk bizi bütçe artışına 
yönlendirdi. Belediyemizin Sosyal Hizmetler Dairesi 
Başkanlığı’na 2022 yılında 435 milyon TL ayırmıştık, 2023 yılı 
için bu tutarı 761 milyon TL’ye yükselttik. Bütçenin tamamını 
ihtiyaç sahibi vatandaşlar, gençler, öğrenciler, yaşlılar ve 
engelli vatandaşlar için kullanıyoruz. Bütçemizde önceliği 
sosyal destek çalışmalarına ve harcamalarına verdik. 2023 
bütçemiz hariç son dört yılda sadece Sosyal Hizmetler Dairesi 
Başkanlığı’na ayırdığımız bütçe 1.5 milyar TL’yi geçti.

TUNÇ        
SOYER
İzmir Büyükşehir      
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
MUHİTTİN BÖCEK: Okul öncesi eğitim veren kreşlerde ve 
gündüz bakımevlerinde sabah kahvaltısı, öğle yemeği ve 
ikindi kahvaltısı veriyoruz. Üniversite öğrencilerine Akdeniz 
Üniversitesi’nin kampüsünde çorba ikramı yapıyoruz. Süreci, 
belediyemizin Sosyal Hizmetler Daire Başkanlığı bünyesinde 
oluşturduğumuz Çocuk ve Gençlik Hizmetleri Şube 
Müdürlüğü’yle yürütüyoruz.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
MUHİTTİN BÖCEK: Okul öncesi eğitim veren kreşlerde 
ve gündüz bakımevlerinde yemek menüleri diyetisyenler 
tarafından hazırlanıyor. İlk ve ortaöğrenim öğrencileri için 
beslenme desteği uygulamamız yok. Kepez ilçesinde sosyo-
ekonomik açıdan ihtiyaç sahibi okulları tespit etmek amacıyla 
çalışmalara başladık. Bu okullarda öğle yemeği vereceğiz. 
Belediyemizden sosyal kart alan ailelerin çocukları için gıda 
desteği sağlayacağız.

“BESLENME DESTEĞİ 
UYGULAMALARINI ARTIRMAK 
İSTİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
MUHİTTİN BÖCEK: Belediyemize ait yükseköğrenim öğrenci 
yurtlarında ücretsiz sabah kahvaltısı ve akşam yemeği 
hizmeti veriyoruz. Üniversite öğrencileri için Akdeniz 
Üniversitesi’nin kampüsünde her sabah çorba ikramımız var. 
Sınav zamanlarında kampüsteki kütüphanede akşam da çorba 
ikramı yapıyoruz. 

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
MUHİTTİN BÖCEK: Akdeniz Üniversitesi’yle protokollerimiz 
olduğu için Akdeniz Üniversitesi’nin kampüsündeki çorba 
ikramı hizmetinde herhangi bir sorun yaşamıyoruz. Bu 
hizmet, belediyemizin Sosyal Yardımlar Şube Müdürlüğü’yle 
Çocuk ve Gençlik Hizmetleri Şube Müdürlüğü tarafından 
veriliyor. Hizmetin bütçesi, belediyemizin Sosyal Hizmetler 
Daire Başkanlığı’nın bütçesinden sağlanıyor.

MUHİTTİN 
BÖCEK
Antalya Büyükşehir      
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
OSMAN GÜRÜN: Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün çok güvendiği, “Bütün ümidim 
gençliktedir,” dediği, geleceğimizin teminatı gençlere biz de 
güveniyoruz. İhtiyaç duydukları her alanda onların yanında 
olmak için çalışıyoruz. Ülkemizin ağır ekonomik koşullarında 
öğrencilerin rahat nefes alması için onlara gıda desteğinde 
ve nakdi destekte bulunuyoruz. Üniversite öğrencilerinin 
sağlıklı beslenmesi için her gün 550-600 kişilik sabah çorbası 
hizmeti veriyoruz. Belediyemizin “Halk Kart” uygulamasından 
yararlanan ailelerin okuyan çocukları için yılda bir kez 600 TL 
eğitim desteği sağlıyoruz. Sosyal yardım alan ihtiyaç sahibi 
ailelerin çocuklarının sağlıklı gıdaya ulaşabilmesi amacıyla 
“Halk Kart” sistemine aylık yaklaşık 550 TL (öğrenci başına 
eğitim süresince) “okulda sağlıklı gıda öğünü” ek ödemesi 
yapmayı planlıyoruz, bu projemizi en kısa sürede hayata 
geçireceğiz. Süreci, belediyemizin sosyal yardım personeli ve 
Sosyal Hizmetler Şube Müdürlüğü yürütüyor. 

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
OSMAN GÜRÜN: Hiçbir çocuğun yatağa aç girmeyeceği 
bir ülke için sosyal yardımlarımızı artırıyoruz. Çocukların 
ve gençlerin en temel hakkı olan beslenmeyle ilgili 
çalışmalarımızı uzman personelimizle birlikte en ince 
ayrıntısına kadar planlıyoruz. Öğrencilere her sabah çorba 
ikramında bulunuyoruz. Kreşler ve gündüz bakımevleri dahil 
olmak üzere belediyemiz bünyesinde verilecek beslenme 
desteğinde diyetisyen tarafından hazırlanan beslenme 
listelerini dikkate alıyoruz, planlamamızı bu doğrultuda 
yapıyoruz.

“ÜNİVERSİTE ÖĞRENCİLERİNİN 
EKONOMİK KOŞULLARINI 
İYİLEŞTİRMEK İSTİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
OSMAN GÜRÜN: Muğla’nın 13 ilçesinde, 569 mahallesinde 
her vatandaşa hizmetlerimizle ulaşıyor, gençlerin sosyal 
yaşamına katkıda bulunuyoruz. Kurslar, eğitim programları, 
tarımsal destekler, spora yapılan yatırımlar aracılığıyla 
üniversite öğrencileri için projeler hayata geçiriyoruz, onların 
yanında olmaya çalışıyoruz. Ailesi Muğla sınırlarında ikamet 
eden üniversite öğrencilerinin ailelerine, iki seferde ödenmek 
kaydıyla toplam 4.080 TL tutarında nakdi eğitim desteği 
veriyoruz. Üniversite öğrencilerinin ekonomik koşullarını 
iyileştirmeye çalışıyoruz, onların sağlıklı ve kaliteli gıdaya 
ulaşmasına destek oluyoruz. 

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
OSMAN GÜRÜN: Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarımızı 
profesyonel meslek elemanları planlıyor ve takip ediyor. 
Sürece dahil olmak isteyen sivil toplum kuruluşlarıyla da ortak 
çalışmalar yapıyoruz. Bütçe, mevzuat ve işleyiş açısından 
zorluk yaşamıyoruz. Merkezî yönetim başta olmak üzere 
tüm kurumların gençlere destek olması gerekiyor. Gençlerin 
umuda, desteklenmeye ihtiyacı var. Gençlerin her zaman 
yanındayız.

OSMAN  
GÜRÜN
Muğla Büyükşehir      
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
ÜLGÜR GÖKHAN: Belediyemizin Sosyal Destek Hizmetleri 
Müdürlüğü, dezavantajlı gruplara yönelik sosyo-ekonomik 
destek çalışmaları yürütüyor, dezavantajlı grupların 
ihtiyaçlarını tespit ediyor, ihtiyaca yönelik çalışmalar yapıyor. 
Eğitim, toplumlar için vazgeçilmez bir unsurdur, kentteki 
yaşam kalitesinin ve kalkınmanın temelidir. Eğitimde 
fırsat eşitliğini sağlayacak destek/yardım programları ve 
projeler aracılığıyla yoksulluğun ve yoksunluğun etkilerini 
azaltmaya çalışıyoruz. Öğrencilerin sağlıklı beslenmesi, en 
temel ihtiyaçlarından birinin karşılanması demektir. Doğru 
ve sağlıklı beslenme, okula devamı teşvik eder, öğrencilerin 
derslerine odaklanmasına yardımcı olur, bedensel ve 
zihinsel gelişimi destekler. Bu nedenle İl Millî Eğitim 
Müdürlüğü aracılığıyla ihtiyaç sahibi öğrencilerle özel eğitim 
alan öğrencileri tespit ettik. Bu öğrencilere ve üniversite 
öğrencilerine günlük sıcak yemek ve çorba ikramında 
bulunmaya başladık. Çalışmalarımızı, belediyemizin Sosyal 
Destek Hizmetleri Müdürlüğü ve Sosyal Yardım İşleri Birimi 
yürütüyor.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
ÜLGÜR GÖKHAN: Stratejik planımızı hazırlama sürecinde, 
sivil toplum kuruluşlarıyla, sendikalarla yaptığımız odak grup 
toplantılarında ve okul ziyaretlerinde, Çanakkale mücavir 
alanda okul çağındaki çocukların sağlıklı gıdaya erişimde 
zorluklar yaşadığı ortaya çıktı. Yetersiz beslenme nedeniyle 
çocukların gelişim bozukluğu, vitamin eksikliği, dikkat 
eksikliği, öğrenme güçlüğü, yorgunluk, halsizlik yaşadığı 
belirlendi.

“ÖĞRENCİLERİN BESLENME 
İHTİYACINI ÖN PLANDA 
TUTUYORUZ”

10 ilköğretim okulunda öğrenim gören erken çocukluk 
dönemindeki 1., 2., 3. ve 4. sınıf öğrencileri için “Beslenme 
Çantası” çalışmamızı planladık. İhtiyaç sahibi öğrencilerin 
tespit edilmesi amacıyla İl Millî Eğitim Müdürlüğü’yle 
görüştük. Çalışmanın verimliliği ve sürdürülebilirliği için 
mahalle muhtarlarıyla, muhtarlık personeliyle, sosyal 
hizmet uzmanlarıyla toplantılar yaptık. Belediyemizin 
Sosyal Destek Hizmetleri Müdürlüğü’nün yönetmeliği ve 
yönergesi çerçevesinde ayni ve nakdi yardım kriterlerini 
(ailenin mücavir alanda ikamet etmesi, herhangi bir sosyal 
güvencesinin olmaması vb.) belirledik. Çocuklar söz konusu 
olduğunda pek fazla kriter de koyamıyorsunuz. Önemli olan, 
günün büyük bölümünü okulda geçiren çocukların doğru ve 
sağlıklı beslenmesi.

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
ÜLGÜR GÖKHAN: 2014 yılından bu yana üniversite 
öğrencilerine sıcak çorba ikram ediyoruz. Her hafta pazartesi 
ve salı günleri Anafartalar yerleşkesinde, perşembe ve cuma 
günleri de Terzioğlu yerleşkesindeki ÖSEM binası önünde 
08:30-10:30 saatleri arasındaki sıcak çorba ikramı dönem 
sonuna kadar devam edecek. Sıcak çorba hizmetimizden 
2022 yılının Ocak, Şubat, Mart ve Nisan aylarında toplam 
34.170 öğrenci faydalandı.

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
ÜLGÜR GÖKHAN: Tüm çalışmalarımız da olduğu gibi, 
beslenme desteğine ilişkin çalışmalarımızı da kamu 
kurumları, muhtarlar, sivil toplum kuruluşları, sendikalar 
ve uzmanlarla birlikte planlıyoruz. Üniversite öğrencileri 
için çalışmalarımızı üniversite rektörlüğüyle koordineli 
yürütüyoruz.

İlk ve ortaöğrenim 
kurumlarına yönelik 
çalışmalarımızda 
resmî yazışmalarımız 
olmasına rağmen zorluk 
yaşıyoruz, olumlu ya 
da olumsuz herhangi 
bir cevap alamıyoruz, 
ihtiyaç sahibi dezavantajlı 
öğrenciler hakkında bilgi 
edinemiyoruz. Daha önce 
her yıl eğitim kurumlarını 
ziyaret ediyorduk, okulların 
yönetimi, öğretmenler, 
öğrenciler ve okul aile 
birlikleri bize ihtiyaçlarını 
söylüyordu, biz de bütçemiz 
ve mevzuat doğrultusunda 
bu ihtiyaçları karşılıyorduk 
(özel eğitim öğrencilerinin 
öğle yemeği, ulaşımı, 
sınıf düzenlemesi, ihtiyaç 
sahibi öğrenciler için öğle 
yemeği, bahçe düzenlemesi, 
kütüphanelere kitap alımı 
vb.). Şu anda sadece özel 
eğitim öğrencilerine 
sıcak yemek hizmeti 
veriyoruz. Bütçe konusunda 
yaşadığımız sıkıntıları 
aşabiliyoruz, ancak 
prosedürü ve mevzuatı 
aşamıyoruz.

ÜLGÜR 
GÖKHAN
Çanakkale                  
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
ALPER TAŞDELEN: İlkokul öğrencileri için beslenme desteği 
çalışmalarına öğle yemeği kumanyasıyla 2022 yılının Ocak 
ayında altı pilot okulla başladık. 2022-2023 eğitim-öğretim 
döneminde ihale yöntemiyle çocuklara sıcak öğle yemeği 
vermeye başladık. Şu an günde 3.000 çocuğa öğle yemeği 
veriyoruz. Bu sayede Türkiye’de bir ilki hayata geçirdik. 
Zorlu ekonomik koşullar altında vatandaşlar, “Çocuğumun 
beslenmesine ne koyacağım?” diye düşünmesin istedik ve 
harekete geçtik. Pandemi döneminde Çankaya’da birçok 
vatandaşa yardım eli uzattık. Genel Başkanımız Sayın 
Kemal Kılıçdaroğlu’nun talimatı doğrultusunda “Kara 
Kış Fonu” yardımlarını sürdürdük. 1.000 TL nakdi destek 
sağladığımız “Halk Kart” sahibi vatandaşlara öncelik tanıyarak 
yardımlarımızı sürdürüyoruz. Çocuklara bot, mont, kırtasiye 
malzemesi desteği verirken de sosyal yardım alan ailelere 
öncelik tanıyoruz. Dezavantajlı bölgelerde belirlediğimiz 
okullarda sıcak öğle yemeğini çocukların sıralarına kadar 
götürüyoruz. İstiyoruz ki, çocukların karnı doysun, annelerin 
ve babaların içi rahat olsun. 

2021 yılının Kasım ayından bu yana hafta içi her gün 
üniversite öğrencilerine akşam yemeği veriyoruz. Yemek 
hizmetinden yararlanmak için herhangi bir koşul yok. 
Öğrenci kimliğini gösteren gençler hem belediyemizin 
yemekhanesinde hem de ODTÜ yerleşkesinin bulunduğu, 
öğrenci semti olarak bilinen 100. Yıl’daki Çankaya Evi’nde 
oluşturduğumuz yemekhanede yemek yiyebiliyor. Günde 
4.000 öğrenciye akşam yemeği veriyoruz. Çocukların 
ve gençlerin sağlıklı beslenmesi, onların sağlıklı bireyler 
olması, ülkemizin geleceği için de önemli. Çocuklara ve 
gençlere iyi bakmak, onları geleceğe hazırlamak zorundayız. 
Belediyemizin Sosyal Yardım Müdürlüğü bünyesinde ilkokul 
ve üniversite öğrencilerinin beslenme desteği için bir ekip 
oluşturduk. Çocuk Hakları Birimi kurduk. Birimde, ilkokul 
yemeği için okullar arasındaki koordinasyonu sağlayan, 
operasyonun diğer süreçlerini yöneten sosyal hizmet uzmanı, 
öğretmen, diyetisyen ve gıda mühendisi görev yapıyor.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
ALPER TAŞDELEN: Çocukların gelişimi için günlük besin 
ihtiyaçlarını dikkate alıyoruz, protein içeren yiyeceklerin yer 
aldığı bir menü oluşturuyoruz. Sınıftaki her çocuğun aynı 
anda, aynı yemeği yemesini sağlıyoruz. Sınıf koşullarında 
okul yönetimi açısından sunumu zor olacak menülerden 
kaçınıyoruz. İlkokul öğrencilerine beslenme desteği için 
süreç başlamadan önce İlçe Millî Eğitim Müdürlüğü’yle resmî 
yazışmaları yaptık. Uygulamaya başladıktan sonra okullarla 
işbirliğini sürdürüyoruz. Kantini olmayan ve sosyo-ekonomik 
açıdan dezavantajlı mahallelerdeki okulları uygulamamıza 
dahil ettik. Menüde özellikle hamburger gibi çocukların çok 
sevdiği yemeklere de yer veriyoruz. Çünkü ekonomik kriz 
koşullarında çocukların hamburger yemesi bile güçleşti. 

“ÇOCUKLARIN VE GENÇLERİN 
SAĞLIKLI BESLENMESİNE ÖNEM 
VERİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
ALPER TAŞDELEN: Ekonomik kriz nedeniyle öğrencilere 
ücretsiz akşam yemeği hizmeti sunmaya başladık. Ekonomik 
krizden en fazla dar gelirli ailelerin ve onların eğitim gören 
çocuklarının etkilendiği gerçeğinden hareketle dayanışma 
ağını genişletmek istedik. Açlık sınırının altında yaşamak 
zorunda kalan ailelere desteğimizi her geçen gün nasıl 
büyütüyorsak, ailelerinden uzakta okuyan üniversiteli 
gençlere de soframızı açtık. Üniversite öğrencilerine 
ücretsiz akşam yemeği hizmetine 24 Kasım 2021’de başladık. 
Yemekhanelerimize gelen öğrenci sayısı her geçen gün 
arttı. Günde 800 öğrenciyle başladığımız ücretsiz akşam 
yemeği hizmetinde bugün 4.000 genci sofralarımızda konuk 
ediyoruz. Soframız her gün büyüdü, bu bizi hem mutlu 
ediyor hem de ekonomik krizden etkilenen gençler adına 
üzüyor. Öğrencilere katkı olsun diye akşam yemeği hizmetini 
yaz aylarında da sürdürdük. Bu dayanışmayı büyüteceğiz, 
paylaştıkça çoğalacağız. Gençlerin sağlıklı gıdaya erişmesi 
için yedi yıldan bu yana kampüs girişlerinde sabah çorbası 
ikram ediyoruz. 

Beslenme 
desteğine ilişkin 
çalışmalarınızda 
uzmanlarla, 
sivil toplum 
kuruluşlarıyla, eğitim 
kurumlarıyla işbirliği 
yapıyor musunuz? 
Bütçe, mevzuat ve 
işleyiş açısından 
sorun yaşıyor 
musunuz?
ALPER TAŞDELEN: Sivil 
toplum kuruluşları ve 
öğrenci topluluklarıyla 
işbirliği yapıyoruz. Beslenme 
desteğine ilişkin çalışmaların 
bütçesini belediyemizin 
olanakları doğrultusunda, 
ihale yoluyla oluşturuyoruz. 
Her şeyi usulüne uygun 
yaptığımız için mevzuat 
ve işleyiş açısından sorun 
yaşamıyoruz.

ALPER 
TAŞDELEN
Ankara-Çankaya      
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
AKİF KEMAL AKAY: Belediyemiz bünyesinde 
oluşturduğumuz endüstriyel mutfaklarda günlük 5.000 
kişilik yemek çıkarıyoruz, 12’si sabit, biri mobil olmak 
üzere 13 aşevinde pişirilen yemekleri ihtiyaç sahibi ailelere 
ulaştırıyoruz. Farklı mahallelerde öğrencilere sabah çorbası 
ikram ediyoruz. Belediyemize ait kreşlerde, bilgi evlerinde, 
çocuk kütüphanesinde ve mobil bilgi evinde 1.500 öğrenciye 
hafta içi her gün ücretsiz sabah kahvaltısı, öğle yemeği ve 
ikindi atıştırmalığı veriyoruz. Üniversite öğrencileri için 
oluşturduğumuz aşevinde her gün 500 öğrenciye ücretsiz 
akşam yemeği sunuyoruz. Süreç, belediyemizin Sosyal 
Yardım İşleri Müdürlüğü tarafından koordineli yürütülüyor.

Genel Başkanımız Sayın Kemal Kılıçdaroğlu’nun talimatı 
doğrultusunda ilkokul çocukları için “Bir Öğün Beslenme 
Desteği” projesini hayata geçirdik. Dezavantajlı mahallelerdeki 
ilköğretim okullarında eğitim gören öğrencilere hafta içi her 
gün ücretsiz kahvaltı desteğinde bulunuyoruz. İlk aşamada 
altı okulda başlayan uygulama şu an on okulda 600 öğrenciyle 
devam ediyor. Kahvaltılık ürünlerden (ekmek, reçel, tereyağı, 
bal, fındık ezmesi, zeytin, meyve, süt) oluşan beslenme 
çantalarını okullara teslim ediyoruz. İlçemizdeki diğer 
okullarla da görüşüyoruz, okulların talepleri doğrultusunda bu 
hizmetimizi yaygınlaştıracağız. Mandıra tesisi kurduk. Bölge 
üreticisinden tedarik ettiğimiz sütleri tesiste işliyoruz ve 
çocuklara ulaştırıyoruz. 

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
AKİF KEMAL AKAY: Bölgemizdeki dezavantajlı çocukların 
desteğe ihtiyacı var. Çocukların bedensel ve zihinsel gelişimi 
açısından sağlıklı gıda oldukça önemli. Bu nedenle ihtiyaç 
sahibi ailelerin çocuklarını kapsayacak çalışmalar yapıyoruz. 
Tüm çalışmalarımızda toplum yararını ön planda tutuyoruz. 
Ekonomik koşullar nedeniyle sağlıklı gıdaya erişemeyen 
çocukların geleceğe katkıda bulunmasını bekleyemeyiz. 
Öncelikle çocukların yaşam kalitesini yükseltmeliyiz.

“ÇOCUKLARIN YAŞAM KALİTESİNİ 
YÜKSELTMEYİ HEDEFLİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
AKİF KEMAL AKAY: Yerel yönetimlerin asli görevi, toplumsal 
yaşamın her alanında gençleri güçlendirmektir. Biz de birçok 
alanda gençlere destek oluyoruz. Belediyemizin atölyelerinde 
üretilen kıyafetleri ve ürünleri gençlere ücretsiz ulaştırıyoruz. 
Seyhan’da ikamet eden, üniversiteyi kazanan öğrencilere 
başarı ödülü olarak toplam 2.000 TL nakdi destek veriyoruz. 
Bu sayede öğrenciler ihtiyaçlarını karşılıyor. Üniversite 
öğrencilerine hafta içi her gün ücretsiz akşam yemeği hizmeti 
sunuyoruz. Yemek öncesinde ve sonrasında öğrencilere 
çay ikram ediyoruz. İhtiyaç sahibi öğrencilere yurt imkânı 
sağlıyoruz. Gençlerin sorunlarına çözüm bulmaya çalışıyoruz.

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
AKİF KEMAL AKAY: Beslenme desteğine ilişkin 
çalışmalarımızda sosyal hizmet uzmanlarıyla, sivil toplum 
kuruluşlarıyla, kurumlarla görüşüyoruz, ihtiyaç sahibi 
aileleri tespit ediyoruz. Sivil toplum kuruluşlarının ve eğitim 
kurumlarının görüşleri, talepleri bize yol gösteriyor. Ulusal/
uluslararası fon kaynaklarıyla gençlere gıda yardım kartı ve 
hijyen paketi desteğinde bulunuyoruz. Çalışmalarımızda 
bütçe açısından zorluk yaşıyoruz.İlçemizin nüfusu ve 
ülkemizdeki ekonomik kriz bütçemizi etkiliyor. Bu durum 
kapasitemizin altında hizmet üretmemize neden oluyor.

AKİF KEMAL 
AKAY
Adana-Seyhan           
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
AHMET ATAÇ: Ülkemizdeki ekonomik koşulların farkındayız. 
Özellikle kentimizdeki üniversiteli gençler beslenme 
konusunda zorluk yaşıyor. Bu nedenle geçtiğimiz yıl 
üniversite öğrencilerine ücretsiz akşam yemeği desteği 
vermeye başladık. Bu yıl da hizmetimiz devam ediyor. 2022 
Ekim-Aralık ayları arasında 11.200 üniversite öğrencisine 
ücretsiz akşam yemeği ikramında bulunduk. Sabah çorbası 
ikramımız da devam ediyor. 2022 Ekim-Aralık ayları 
arasında bu hizmetimizden 3.000 öğrenci yararlandı. 
İlkokul öğrencileri için de beslenme desteğine başladık. 
Okul girişinde açılan stantlar aracılığıyla öğünleri çocuklara 
ulaştırıyoruz. Projeyi ilerleyen süreçte kent genelindeki 
okullarda uygulamayı hedefliyoruz. Çalışmaları ve süreci, 
belediyemizin Sosyal Yardım İşleri Müdürlüğü yürütüyor.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
AHMET ATAÇ: Belediyemiz bünyesindeki Erken Çocukluk 
Eğitimi Merkezleri’nde 36-57 ay arasında 160 çocuğa hizmet 
veriliyor. Çocukların sabah kahvaltıları, öğle yemekleri ve 
ikindi kahvaltı menüleri diyetisyen eşliğinde kalori hesabı 
yapılarak, yaş gruplarının beslenme dengeleri gözetilerek 
aylık olarak hazırlanıyor.

“HER ÖĞRENİM KADEMESİNE 
YÖNELİK PROJE GELİŞTİRİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
AHMET ATAÇ: Üniversite öğrencileri için ücretsiz yemek 
hizmetimiz yeni dönemde de devam edecek. Geçtiğimiz yıl 
54.000 öğrencinin yararlandığı yemek desteği, “Gel Beraber 
Olsun” sloganıyla sürüyor. Hafta içi her gün Yeşiltepe 
Mahallesi’nde üniversite öğrencilerine ücretsiz akşam 
yemeği veriyoruz. Nihal-İsmail Akçura Aşevi’nde uzman 
personelimiz tarafından özenle pişirilen yemekler, 18:00-
20:00 saatleri arasında öğrencilere ikram ediliyor. Üniversite 
öğrencileri, öğrenci belgesi ibraz ederek yemek ikramından 
faydalanıyor. 19 Mayıs Gençlik Merkezi’nde hafta içi her sabah 
08:30-10:30 saatleri arasında çorba ikramımız da devam 
ediyor. 

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
AHMET ATAÇ: Sivil toplum kuruluşlarıyla işbirliği yapıyoruz. 
Ancak devlet okullarıyla işbirliği yapmakta zorlanıyoruz. 
Okullarda çocuklara vereceğimiz beslenme desteğinin siyasi 
nedenlerden ötürü engellenmesinden ve çocukların bu 
süreçten zarar görmesinden endişe ediyoruz. Beslenmeyle 
ilgili sıkıntıların yerelde belediyeler eliyle çözülmesinin 
doğru olduğuna inanıyoruz. Bu konuda oluşturulacak bütçe, 
çocuklara, gençlere ve ailelere daha fazla destek olmamızı 
sağlayacak, bu sayede sorunlar da çözülecek.

AHMET       
ATAÇ
Eskişehir-Tepebaşı                 
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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BELEDİYELERDEN 
HABERLER
HİZMET
Efeler Belediyesi, ilçeyi modern bir görünüme 
kavuşturmak için çalışmalarını sürdürüyor.

Efeler Belediyesi, Adnan Menderes Mahallesi’ne kapalı 
pazaryeri kazandırıyor. Kapalı pazaryerinin yapımı başladı. 
Pazaryeri, Adnan Menderes Mahallesi, Doğu Aydın Bulvarı, 
Yahya Kemal Caddesi’nde yaklaşık 3.500 metrekarelik 
alana yapılacak. Efeler Belediye Başkanı Mehmet Fatih 
Atay, “İlçemizin daha modern bir görünüme kavuşması, 
vatandaşların daha sağlıklı bir ortamda alışveriş yapabilmesi 
için kapalı pazaryerlerinin sayısını artırıyoruz,” dedi.

Atakum Belediyesi, 10.000 metrekarelik rekreasyon 
alanını hizmete açtı.

Hayatını doğayı koruma çalışmalarını adayan TEMA Vakfı 
Kurucusu ve Onursal Başkanı Hayrettin Karaca’nın adının 
verildiği 10.000 metrekarelik rekreasyon alanı hizmete açıldı. 
Atakum Belediye Başkanı Cemil Deveci, TEMA Vakfı Kurucusu 
Hayrettin Karaca’nın gelecek nesillere örnek olduğuna dikkat 
çekerek, “Çevreye duyarlı bir ilçe olmak için TEMA Vakfı’yla 
birlikte yol almaya devam edeceğiz. Atatürk’ün cumhuriyeti 
her gün biraz daha güçlensin. Çocuklar, daha mutlu, özgür ve 
hak ettikleri bir ülkede yaşasın. Yolumuz açık olsun,” dedi. 

Muğla Büyükşehir Belediyesi, Bodrum’da 
altyapı çalışmalarına devam ediyor. 

Muğla Büyükşehir Belediyesi, Bodrum’un kanalizasyon 
sorununu ortadan kaldıracak altyapı çalışmalarına hız 
kesmeden devam ediyor. Çalışmalar kapsamında bugüne 
kadar 91.216 metre kanalizasyon, parsel ve terfi hattı imalatı, 
2.203 adet muayene bacasıyla 877 adet parsel bacası imalatı 
tamamlandı. Çalışmanın maliyeti 519 milyon 007 bin 675 TL. 
Turgutreis, Akyarlar ve Gümüşlük çevresine yapılan en büyük 
altyapı yatırımı olarak dikkat çeken projede çalışmaların %89’u 
tamamlandı.

Ayvalık Belediyesi, Altınova sahilini yeniliyor.

Altınova sahili, her ayrıtının düşünüldüğü yeni rıhtımıyla daha modern ve kullanışlı olacak. 
Altınova kıyı şeridini uzatacak çalışmalar kapsamında mevcut rıhtıma 425 metrelik bir alan, 
kum adası ve köprüsü eklenecek, bir kilometrelik kesintisiz kıyı şeridi oluşturulacak. Rıhtıma, 
kıyının atmosferine uygun kayrak taşları döşenecek, ışıklandırma ve peyzaj çalışmaları 
yapılacak, kent mobilyaları ve estetik ürünler yerleştirilecek. Balıkçılar için tekne bağlama 
alanları da oluşturulacak. 

Gaziemir Belediyesi, araç filosunu genişletiyor.

Göreve geldiği günden itibaren tasarruf tedbirleriyle belediyenin mali yapısını kontrol altına 
alan Gaziemir Belediye Başkanı Halil Arda, yarattığı ekonomik kaynaklarla belediyeye öz 
varlık kazandırıyor. Başkan Arda’nın oluşturduğu güçlü mali yapı sayesinde 6 milyon 918 bin 
TL’lik yatırımla Devlet Malzeme Ofisi’nden yeni araçlar satın alındı. Vatandaşların görmesi 
için Abdullah Arda Meydanı’nda sergilenen araçlar hizmet vermeye başladı. Başkan Arda, 
“Ekonomik krize rağmen belediyemize öz varlık kazandırıyoruz. Güçlenen araç filomuzla 
ilçemize daha hızlı ve kaliteli hizmet vereceğiz,” dedi.

Mersin Büyükşehir Belediyesi Kadın ve Aile Hizmetleri Dairesi Başkanlığı 
bünyesinde kurulan “Antika Pazarı” ziyarete açıldı. 

“Antika Pazarı”, Mersin Büyükşehir Belediye Başkanı Vahap Seçer’in eşi Meral Seçer’in 
katılımıyla ziyarete açıldı. “Antika Pazarı”, her cumartesi açık olacak. Pazarın ilk gününde, 
gramofon, radyo, bakır eşyalar, dikiş makineleri, gaz lambaları, çantalar, vazolar, biblolar, 
kitaplar, plaklar, fotoğraf makineleri, daktilolar, eski paralar ve antika saatler vatandaşların 
beğenisine sunuldu. Antikacılar, ürünlerini satışa sundu. Antika tutkunları da nostaljik şarkılar 
eşliğinde geçmişe yolculuk yaptı. Meral Seçer, tezgâhları gezdi, antika eşyaları inceledi ve 
eşyalar hakkında bilgi aldı. 
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Honaz Belediyesi, Yokuşbaşı Sosyal Tesisi hizmete 
açıldı.

Yokuşbaşı Sosyal Tesisi’nin açılışına, CHP İl Başkanı Bülent 
Nuri Çavuşoğlu, Serinhisar Belediye Başkanı Hüseyin Gemi, 
belediye meclis üyeleri, mahalle muhtarı Erol Kileci, diğer 
mahallelerin muhtarları ve vatandaşlar katıldı. Honaz Belediye 
Başkanı Yüksel Kepenek, “Yokuşbaşı’na bir söz verdik. Şimdi 
bu sözümüzü tutuyoruz. Bu tesis ihtiyacı karşılayacak,” dedi.   

İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Çiğli 
Belediyesi işbirliğiyle önleyici sağlık hizmetleri devam 
ediyor.

İzmir Büyükşehir Belediyesi Sağlık İşleri Daire Başkanlığı ve 
Çiğli Belediyesi Sağlık İşleri Müdürlüğü tarafından planlanan 
çalışmalar kapsamında Çiğli’de ikamet eden anaokulu 
ve ilkokul öğrencileri haftanın iki günü ziyaret ediliyor. 
Kasım ayında 1.000 öğrencinin (anasınıfı ve ilkokul) ağız 
ve diş sağlığı taraması yapıldı, öğrencilere diş macunu ve 
fırçası dağıtıldı, uygulamalı olarak diş fırçalama teknikleri 
öğretildi. Çiğli Belediye Başkanı Utku Gümrükçü, “Tedavi 
edilmesi gereken ancak maddi sıkıntılar sebebiyle tedavisi 
yapılamayan çocukların masraflarını da biz üstleneceğiz. 
İzmir Büyükşehir Belediyesi’yle birlikte sürdürdüğümüz 
uygulama kapsamında çocuklara erken yaşta diş fırçalama 
alışkanlığı kazandırmayı amaçlıyoruz,” dedi. 

Hatay Büyükşehir Belediyesi, yeni bir projeyi 
daha hayata geçiriyor.

Hatay Büyükşehir Belediyesi, Antakya Sebze ve Meyve 
Hali’ni yeni yerine taşıyor. Antakya Sebze ve Meyve Hali, 
170 dönümlük alan üzerine yapılacak. Tanıtım toplantısına, 
Hatay Büyükşehir Belediye Başkanı Lütfü Savaş, siyasi parti 
yöneticileri, sivil toplum kuruluşlarının temsilcileri ve hal 
esnafı katıldı. Başkan Lütfü Savaş, “Büyükşehir olduktan sonra 
kentin tam ortasında, Antakya Organize Sanayi Bölgesi’nin 
yanında 200 dönümlük bir alan satın aldık. Bu projeyi hayata 
geçirmek üzereyken hükümet bu işi önce Çevre, Şehircilik ve 
İklim Değişikliği Bakanlığı’na, sonra ilçe belediyelerine verdi, 
o yüzden için çok bekledik,” dedi.

Ceyhan Belediyesi, 1.000 günlük hizmet seferberliği başlattı. 

Ceyhan Belediyesi, ilçenin çehresini değiştiriyor. Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan 
Karalar’ın da desteğiyle 1.000 günlük hizmet seferberliği başlatan Ceyhan Belediye Başkanı 
Hülya Erdem, Ceyhan’ın sorunlarını çözmek için hiçbir fedakârlıktan kaçınmıyor. Başkan 
Erdem, “Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan Karalar’ın desteğiyle Ceyhan’daki asbestli 
boruların tamamı değiştirildi. Ceyhan’a hizmet etmek yürek ister, o yürek de bizde var,” dedi. 

Bandırma Belediyesi’nin hizmet taleplerini en hızlı şekilde yanıtlamak amacıyla 
hizmete aldığı “Çağrı Merkezi”, bugüne kadar 47.932 çağrıyı yanıtladı.

Bandırma Belediye Başkanı Tolga Tosun’un talimatıyla, çağın gelişen teknolojisini en faydalı 
şekilde kullanmak, hizmet taleplerini en kısa sürede yanıtlamak ve çözüme kavuşturmak 
amacıyla hizmete alınan “Çağrı Merkezi”, vatandaşın yanında olmaya devam ediyor. “Çağrı 
Merkezi”, bugüne kadar 47.932 çağrıyı yanıtladı, 13.578 başvuru aldı, 61.510 kez vatandaşların 
çözüm arama kanalı oldu. Bandırma Belediyesi’ne ait 538 097 00 00 numaralı WhatsApp 
hattı, haftanın yedi günü hizmet veren 444 7 105 numaralı Çağrı Merkezi veya sosyal medya 
hesapları aracılığıyla vatandaşların istek, öneri ve şikâyetleri tek bir havuzda toplanıyor, en 
doğru birime yönlendiriliyor ve çözüm bulunuyor.

Torbalı Belediyesi, Ayrancılar Bölgesi’nin en büyük taleplerinden biri olan taziye 
evini hizmete açtı.

Mahalle ziyaretlerinde muhtarların ve vatandaşların taleplerini dinleyen Torbalı Belediye 
Başkanı Mithat Tekin, Ayrancılar Bölgesi’nin taziye evi talebini yerine getirdi. Fevzi Çakmak 
Mahallesi ve İnönü Mahallesi’nde taziye evi hizmete sunuldu. Kısa süre önce de Pancar’da 
taziye evinin açıldığını belirten Torbalı Belediye Başkanı Mithat Tekin, “Sadece iyi günlerinde 
değil, en zor zamanlarında da vatandaşların yanında olmaya devam ediyoruz. Dayanışmanın 
en güzel örneklerinden birini daha hayata geçirmiş olmanın sevincini yaşıyoruz,” dedi. 
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Devrek Belediyesi, açık oto pazarı kuruyor. 

Devrek Belediyesi, Devrek Ticaret ve Sanayi Odası Başkanlığı 
işbirliğiyle açık oto pazarı kurulacak. Proje hakkında istişare 
toplantısı düzenlendi. Toplantıya, Devrek Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Recep Korum, Devrek Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı Abdullah Başoğlu ve Oda Meclis Başkanı Engin 
Kalay katıldı. Toplantıda, Devrek’te kurulacak açık oto pazarı 
için neler yapılması gerektiği, atılacak adımlar ve yöntemler 
hakkında bilgi alışverişinde bulunuldu.

Finike Belediyesi, aşırı yağış sonrası yaraları sarıyor.

Finike Belediye Başkanı Mustafa Geyikçi, Finike’de aşırı 
yağış sonrası meydana gelen tahribat hakkında bilgi aktardı. 
Başkan Geyikçi, yapılan çalışmalar hakkında Finike’yi ziyaret 
ederek incelemelerde bulunan İçişleri Bakanı Süleyman 
Soylu, Antalya Valisi Ersin Yazıcı, Antalya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Muhittin Böcek, AFAD Başkanı Yunus Sezer, CHP 
Yerel Yönetimlerden Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı ve 
Ordu Milletvekili Seyit Torun, CHP Tarım Politikalarından 
Sorumlu Genel Başkan Başdanışmanı ve Bursa Milletvekili 
Orhan Sarıbal, CHP Genel Başkan Yardımcısı ve 
Kahramanmaraş Milletvekili Ali Öztunç, CHP milletvekilleri 
Aydın Özer, Cavit Arı, Ak Parti milletvekilleri Kemal Çelik, 
Atay Uslu, Muratpaşa Belediye Başkanı Ümit Uysal, Konyaaltı 
Belediye Başkanı Semih Esen, Kemer Belediye Başkanı Necati 
Topaloğlu’na yapılan çalışmalar hakkında bilgi verdi. Başkan 
Geyikçi, bu tür afet durumlarında öncelikli amaçlarının can 
ve mal kaybını önlemek olduğunun altını çizdi, vatandaşların 
yanında olmaya devam edeceklerini vurguladı.

Samandağ Belediyesi Park ve Bahçeler Müdürlüğü 
ekipleri, ilçe genelinde çalışmalarını sürdürüyor. 

Samandağ Belediyesi Park ve Bahçeler Müdürlüğü ekipleri, 
ilçe genelindeki parklarda genel temizlik çalışmaları 
yürütüyor, bankları ve oyun gruplarını onarıyor, ağaçları 
ilaçlıyor ve buduyor. Samandağ Belediyesi’nin seralarında 
üretilen ağaç ve çiçekler, caddeleri ve sokakları güzelleştiriyor. 
Samandağ Belediyesi yetkilileri, daha fazla yeşil alan ve daha 
güzel bir Samandağ için çalışmalarına devam edeceklerini 
belirtti.

Balçova Belediyesi, İzmir Kadın Kuruluşları Birliği’yle birlikte kadınlar için yeni 
projeler hazırlama kararı aldı. 

Kadınların toplumsal hayatta güçlenmesi için çalışan Balçova Belediyesi, İzmir’deki birçok 
kadın sivil toplum kuruluşunun oluşturduğu İzmir Kadın Kuruluşları Birliği’yle işbirliği 
yaparak kadınlar için yeni projeler hazırlama kararı aldı. Başkan Fatma Çalkaya’yı ziyaret eden 
birlik üyeleri, kadınlar için yeni hizmetler üretmekten mutluluk duyduklarını ifade etti. Başkan 
Çalkaya, ilçede cinsiyet eşitsizliğini ortadan kaldıran çalışmalara imza attıklarını, devletin 
yapması gereken birçok hizmeti vatandaşlara sunduklarını belirtti, “Biz, kadınların ekonomik 
ve toplumsal açıdan güçlü olduğunda birçok sorunun çözüleceğine inanıyoruz. Balçova, kadın 
hareketinin güçlü olduğu bir ilçe. Bu gücü büyütmek ve yaygınlaştırmak için tüm işbirliklerine 
açığız,” dedi.

Safranbolu Belediyesi Fen İşleri Müdürlüğü’ne bağlı ekipler, ilçe genelinde 
çalışmalarına ara vermeden devam ediyor.

İlçe merkezindeki çalışmaların yanı sıra Sadri Artuç Caddesi, Barış Mahallesi, Hüseyin Çelebi 
Mahallesi ve Babasultan Mahallesi’ndeki çalışmalar da sürüyor. Asfalt, parke, kaldırım döşeme 
ve yenileme, taş duvar, bordür, parklarda bakım-onarım, orta refüj gibi çalışmalara devam 
edildiğini ifade eden Safranbolu Belediye Başkanı Elif Köse, “Tüm mahallelerde, caddelerde ve 
sokaklarda ekiplerimiz çalışmalarını sürdürecek. Vatandaşların daha iyi koşullarda yaşaması 
için çalışıyoruz. Hizmetin en güzelini ve en kalitelisini vermeye devam edeceğiz,” dedi.

Menteşe Belediyesi, afet ve acil durum toplanma alanlarını güncelledi.

Menteşe Belediyesi, ilçedeki afet ve acil durum toplanma alanlarını güncelledi. Menteşe’de, 
deprem, sel gibi afet ve acil durumlar sonrasında geçici barınma merkezi olarak belirlenen, 
resmî kurumlarla koordineli oluşturulan 41 toplanma alanı bulunuyor. Menteşe Belediye 
Başkanı Bahattin Gümüş, “Deprem kuşağında olduğumuzu unutmamalıyız ve tedbirlerimizi 
önceden almalıyız. Vatandaşları bilinçlendirmek bizim görevimiz. İnternet sitemizde 
acil durum toplanma alanları sekmesini güncelledik. Vatandaşlar, internet sitemizden 
mahallelerinin toplanma alanlarını öğrenebilir,” dedi.
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DAYANIŞMA
Saruhanlı Belediyesi, budanan ağaç dallarını, 
yakacak ihtiyacı olan ailelere ücretsiz dağıttı.

Saruhanlı Belediye Başkanı Zeki Bilgin, ilçe genelinde 
bakımından sorumlu oldukları ağaçları her yıl budadıklarını 
belirtti. Saruhanlı Belediyesi, budanan ağaç dallarından elde 
edilen odunları ihtiyaç sahibi ailelere yakacak olarak dağıttı. 
100 haneye 250’şer kilogram odun teslim edildi. Başkan 
Bilgin, “Her zaman halkımızın yanında ve emrinde olmaya 
devam edeceğiz,” dedi. 

Adana Büyükşehir Belediyesi, 19 Mayıs 
Mahallesi’nde ücretsiz çamaşırhane açtı.

Adana Büyükşehir Belediyesi, vatandaşların ihtiyaçlarına 
yönelik çalışmalarına devam ediyor. Çamaşır makinesi 
olmayan vatandaşların çamaşırlarının ücretsiz yıkanacağı 
çamaşırhane, 19 Mayıs Mahallesi’nde hizmet vermeye 
başladı. Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan 
Karalar, vatandaşların ihtiyaçlarına yönelik hizmetlerini 
sürdüreceklerini belirtti.

İstanbul Büyükşehir Belediyesi, Kent 
Lokantası’nın üçüncüsünü Sultanbeyli’de açtı. 

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
İstanbul’daki üçüncü Kent Lokantası’nı Sultanbeyli’de açtı. 
İlk servisi de yapan Başkan İmamoğlu, Fatih Çapa ve Bağcılar 
Kent Lokantaları’ndan bugüne kadar 170.000 vatandaşın 
faydalandığı bilgisini paylaştı. Sadece kadın çalışanların 
istihdam edildiği Kent Lokantaları’nda dört çeşit yemek 29 
TL’den sunuluyor.

Kemer Belediyesi, Kumluca’ya ve Finike’ye destek oldu. 

Yaşanan sel felaketinin ardından Kumluca Belediye Başkanı Mustafa Köleoğlu ve Finike 
Belediye Başkanı Mustafa Geyikçi ile bir araya gelen, geçmiş olsun dileklerini ileten Kemer 
Belediye Başkanı Necati Topaloğlu, sel bölgesine iki arazöz ve 20 belediye personeli gönderdi. 
Başkan Topaloğlu, Kumluca’da ve Finike’de yaşanan sel felaketi sonrasında yaraların sarılması 
için her türlü desteğe hazır olduklarını belirtti. Başkan Topaloğlu, “Sel felaketinden etkilenen 
vatandaşlara geçmiş olsun dileklerimi iletiyorum. İki arazöz ve 20 belediye personeli 
görevlendirdik. Selden sonra yapılan temizlik çalışmalarına ve diğer çalışmalara destek 
oluyoruz,” dedi.

EĞİTİM
Mezitli Belediye Başkanı Neşet Tarhan, Toros Üniversitesi öğrencileriyle bir araya 
geldi. 

Geçtiğimiz ay yapılan protokol kapsamında Toros Üniversitesi Otel Lokanta İkram Hizmetleri 
Bölümü öğrencilerinin eğitimi amacıyla kullanılacak Tirat Mutfak Atölyesi’ndeki ilk derse 
katılan Mezitli Belediye Başkanı Neşet Tarhan, öğrencilerle birlikte yemek yaptı. Gaziantep 
Üniversitesi Gastronomi ve Mutfak Sanatları Öğretim Görevlisi Dr. Ceyhun Uçuk’un konuk 
eğitimci olarak katıldığı derste, Gaziantep mutfağının tatlarından bıldırcın dolmasının dünya 
mutfağından tatlarla, holistik tabak sunumuyla birleştirilmesi eğitimi verildi. Başkan Tarhan, 
“Öğrenciler, eğitmenlerle farklı mutfakların lezzetlerini deneyimleyerek öğrenecek,” dedi.

Eskişehir Büyükşehir Belediyesi Osmangazi Gençlik Merkezi, “Mobil 
Uygulama Geliştirme Atölyesi” düzenledi.

Gençlere yönelik çalışmalarını sürdüren Eskişehir Büyükşehir Belediyesi Osmangazi 
Gençlik Merkezi, “Mobil Uygulama Geliştirme Atölyesi” düzenledi. Atölye hakkında bilgi 
veren Osmangazi Gençlik Merkezi yetkilileri, “Gençlere yönelik çalışmalarımız devam ediyor. 
Düzenlediğimiz bu atölyede, ‘Kod yazmadan mobil uygulama geliştirmek mümkün mü?’ 
‘Mobil uygulama tasarımı için nasıl bir yol izlenir?’ sorularına yanıt aradık. İOS ve Android 
tabanlı uygulama geliştirme, mobil uygulama geliştirmede no-code platformları, flutter ve 
flutterflow hakkında bilgilendirme yapıldı. Atölye sonunda örnek mobil uygulama geliştirme 
çalışması da gerçekleştirildi,” dedi.
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Mudanya Belediyesi, Mudanya Arkeoloji Günleri 
düzenledi.

Mudanya Belediyesi ve Bursa Uludağ Üniversitesi Arkeoloji 
Bölümü işbirliğiyle düzenlenen “Mudanya Arkeoloji 
Günleri” başladı. Mudanya Arkeoloji Günleri’nin ilk konuğu, 
“Antik Çağda Aydınlatma Araçları: Kandiller” temasıyla 
Selçuk Üniversitesi Arkeoloji Bölümü öğretim üyesi Deniz 
Pastutmaz Sevmen oldu. Doç. Dr. Hakan Öniz, “Türkiye’de 
Sualtı Arkeolojisi Geçmişi ve Geleceği”, Prof. Dr. Nurettin 
Arslan “Assos-Arkeoloji ve Diplomasi”, Prof. Dr. Zeynep 
Koçel, “Trakya’da Bir Başkent Perinthos&Herakleıa: Kazılara 
Başlarken”, Doç. Dr. Serdar Hakan Öztaner, “Çift Yakalı 
Kent: Nysa Ad Maeandrum”, Prof. Dr. Fikri Kulakoğlu, “75. 
Yılında Kültepe- Kaniş Kazıları”, Doç. Dr. Ali Umut Türkcan, 
“Çatalhöyük Neolitik Dönem Araştırmaları ve Alan Yönetimi 
Çalışmaları” ile Tirilye Taş Mektep’te arkeloji meraklıları ve 
öğrencilerle buluştu. 

Kadıköy Belediyesi’nin düzenlediği “Halkın 
Ekonomisi” seminer dizisi başlıyor.

Kadıköy Belediyesi’nin düzenlediği “Halkın Ekonomisi” 
seminer dizisi 21 Aralık Çarşamba günü başlıyor. Katılımcılar, 
“Enflasyon düşerken fiyatlar neden çıkmaya devam ediyor?”, 
“Baz etkisi nedir?”, “Ekonomik büyüme varsa, neden 
yoksullaşıyoruz?”, “Türkiye ekonomisine hangi kurumlar 
hangi araçlarla yön veriyor?”, “Finansal piyasalar nasıl işler 
ve riskleri nelerdir?” gibi sorulara yanıt bulacak. Kadıköy 
Akademi’nin uzman ekibi tarafından hazırlanan program, her 
çarşamba saat 19:00-20:30 saatleri arasında toplam dört ders 
olarak planlandı. Ekonomik, mali ve finansal okuryazarlığın 
geliştirilmesi hedefiyle başlayacak seminer dizisinin derslerini 
Prof. Dr. Ceyhun Elgin ve Prof. Dr. Abdullah Yalaman verecek.

TARIM-HAYVANCILIK VE 
ÜRETİCİYE DESTEK
Dazkırı Belediyesi, ata tohumlarını toprakla 
buluşturdu.

Daha önce farklı mahsuller ekilen 65.000 metrekarelik tarlaya, 
bu yıl karakılçık buğdayı ekildi. Dazkırı Belediye Başkanı 
İsmail Taylan, “Tohum desteği sağlayan İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Sayın Tunç Soyer’e teşekkür ediyorum. 
Çiftçilerin ürünlerinin bol ve bereketli olmasını diliyorum,” 
dedi.

KÜLTÜR-SANAT
Edremit Belediyesi, Erol Batıbeki Müzik Topluluğu’yla ortak etkinlik düzenledi.

Şef Zeki Ocak yönetimindeki Erol Batıbeki Müzik Topluluğu, Ayhan Şahenk Kültür Merkezi’nde 
müzik ziyafeti verdi. Etkinliğe katılan vatandaşlar da şarkılara eşlik etti. Etkinlik, Edremit 
Belediyesi’yle ortak düzenlendi. Edremit Belediye Başkan Yardımcısı Tayfun Gerkuş, Edremit 
Belediye Başkanı Selman Hasan Arslan adına koroya çiçek verdi ve teşekkür etti.

Antalya Büyükşehir Belediyesi, 22. Uluslararası Antalya Piyano Festivali 
düzenledi.

22. Uluslararası Antalya Piyano Festivali, binlerce sanatseveri ağırladı. Festival, Almanya’nın 
en iyi performans sanatçıları Stephan Weh ve Marcel Dorn’dan oluşan Pianotainment’ın dört 
el piyano gösterisiyle başladı. Festivalde, Pianotainment, Robert Lakatos, Tanini Trio, Evrim 
Turan, Diego Valdivia ve Ufuk&Bahar Dördüncü konser verdi. Festivalin son gününde sahne 
alan dünyaca ünlü ikili Ufuk&Bahar Dördüncü, Fransız empresyonistlerinin eserlerinden 
oluşan konserlerinde dinleyicilere müzik ziyafeti yaşattı. Ufuk&Bahar Dördüncü, festivale ev 
sahipliği yapan Antalya Büyükşehir Belediyesi’ne ve festival ekibine teşekkür etti.

Büyükçekmece Belediyesi, Mimar Sinan Musiki Derneği’nin konserine ev 
sahipliği yaptı.

Mimar Sinan Musiki Derneği, TSM koro konseriyle vatandaşlara unutulmaz dakikalar 
yaşattı. Konserde eşsiz eserleri seslendiren Mimar Sinan Musiki Derneği, ayakta alkışlandı. 
Konserin şefliğini Ensar Tunç üstlendi. Büyükçekmece Belediyesi Kültür İşleri Müdürü Nazan 
Karagözoğlu, Büyükçekmece Belediye Başkanı Hasan Akgün adına Mimar Sinan Musiki 
Derneği’ne çiçek takdim etti.
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ETKİNLİK
Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi Çerkezköy 
Kadın Danışma Merkezi çalışanları, meslek tanıtım etkinliğine 
katıldı.

Kadının ve ailenin gelişmesi, güçlenmesi, sorun çözme 
kapasitelerinin geliştirilmesi amacıyla Tekirdağ Büyükşehir 
Belediyesi tarafından Süleymanpaşa, Çorlu ve Çerkezköy 
ilçelerinde kurulan, koruyucu, önleyici ve eğitici danışmanlık 
hizmetlerinin verildiği Kadın Danışma Merkezleri 
faaliyetlerini sürdürüyor. Çerkezköy Kadın Danışma Merkezi 
çalışanları, Pakize Narin Anadolu Lisesi’nde düzenlenen 
meslek tanıtım etkinliğine katıldı. Merkezde görevli Uzman 
Psikolog Beril Buket Bağcı ve Sosyal Hizmet Uzmanı Pınar 
Keklik, kendi meslekleri hakkında öğrencilere bilgi verdi. 

Karşıyaka Belediye Başkanı Cemil Tugay, 
Belediyeler Buluşması’na katıldı.

Belediyeler Buluşması’nın dördüncüsü Bodrum’da 
gerçekleştirildi. Karşıyaka Belediye Başkanı Cemil Tugay’ın 
da katıldığı buluşmada, “Sürdürülebilir Enerji ve İklim Eylem 
Planı” kapsamında deneyimler paylaşıldı. Buluşmanın ana 
teması, “İklim Nötr Şehirler Hedefinde Adil Geçiş” olarak 
belirlendi. Belediyeler Buluşması’na, Karşıyaka, Bodrum, 
Kadıköy, Nilüfer, Seyhan, Şişli ve Tepebaşı Belediyeleri katıldı.

İzmir Büyükşehir Belediyesi, İzmir 
Sürdürülebilir Kentsel Gelişim Ağı, Kentimiz İzmir Derneği ve 
UNDP Türkiye işbirliğiyle “Sürdürülebilir Kalkınma Amaçları 
Hazine Avı” düzenlendi.

İzmir Büyükşehir Belediyesi, İzmir Sürdürülebilir Kentsel 
Gelişim Ağı, Kentimiz İzmir Derneği ve UNDP Türkiye 
işbirliğiyle iklim krizine, eşitsizliğe, yoksulluğa ve açlıkla 
mücadeleye dikkat çekmek amacıyla “Sürdürülebilir 
Kalkınma Amaçları Hazine Avı” düzenlendi. Etkinlikte, dünya 
için özgür, adil ve barış dolu bir gelecek kurmanın önemi 
vurgulandı. 17 sürdürülebilir kalkınma amacının her biri için 
oluşturulan şifreleri çözmeyi amaçlayan 79 takımdan oluşan 
Hazine Avı’nda 315 yarışmacı, “Kimseyi Geride Bırakmama” 
temasıyla farklı rollere bürünerek insanlar arasındaki 
eşitsizlikleri deneyimledi. Tüm şifreleri çözerek son noktaya 
ulaşan 28 takımın koordinasyonu 35 gönüllü tarafından 
sağlandı.

Tepebaşı Belediyesi, Yerli Malı Haftası kapsamında etkinlikler düzenledi.

Tepebaşı Belediyesi’nin tam zamanlı eğitim veren erken çocukluk eğitim merkezlerinde 
düzenlenen Yerli Malı Haftası etkinliklerinde keyifli anlar yaşandı. Çocuklar, rengârenk 
kartonlardan taçlar yaptı, yiyeceklerle sofra hazırladı, hamur yoğurdu, ekmek yaptı. Hazırlanan 
temsili manav dükkânında barkod okutarak meyve-sebze satış oyunu oynayan çocuklar, 
paylaşmanın, tutumlu olmanın ve Yerli Malı Haftası’nın önemini öğrendi. Aşağı Söğütönü, 
Sabiha Gökçen ve Yarbay Hüseyin Vecihi Erken Çocukluk Eğitim Merkezi’nde eğitim gören 
çocuklar da düzenlenen etkinliklerle keyifli zaman geçirdi.

Yenişehir Belediye Başkanı Abdullah Özyiğit, Süleyman Demirel Konfederasyonu 
üyeleriyle buluştu.

Yenişehir Belediye Başkanı Abdullah Özyiğit, toplumun farklı kesimleriyle buluşmaya devam 
ediyor. Başkan Özyiğit, Süleyman Demirel Konfederasyonu Akdeniz Bölge Başkanı Muhammet 
Emin Atasever, Doğru Yol Partisi (DYP) 19. dönem Mersin milletvekilleri Asım Kaleli ve Ali Su, 
DYP İlçe Başkanı ve yöneticileri, eski belediye başkanları ve meclis üyeleriyle bir araya geldi. 
Görüşmeye, CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu ve Süleyman Demirel Konfederasyonu 
Genel Başkanı Mahmut Öztürk de telefonla katıldı. Başkan Özyiğit, “Türkiye Cumhuriyeti’nin 
yüzüncü yılına doğru ilerlerken Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün çizdiği yolda geleceğe güvenle 
bakan, tüm vatandaşların adil ve eşit koşullarda yaşadığı bir ülke için mücadele ediyoruz. 
Genel Başkanımız Sayın Kemal Kılıçdaroğlu’nun önderliğinde tarihî bir sorumluluk üstlenerek 
çalışmalarımıza devam ediyoruz,” dedi.

Saray Belediyesi, 15 Aralık Dünya Çay Günü’nde çay dağıttı.

Saray Belediyesi, 15 Aralık Dünya Çay Günü kapsamında etkinlik düzenlendi. Dünyanın dört 
bir yanında severek tüketilen, sohbetlerin olmazsa olmazı çay, vatandaşların içini ısıttı. 15 
Aralık Dünya Çay Günü’ne yoğun ilgi gösteren vatandaşlar, Doğanay Temurkan ve Salih 
Demirci’nin canlı müzik dinletisi eşliğinde keyifli bir gün geçirdi, Saray Belediyesi Kültür ve 
Sosyal İşler Müdürlüğü’ne teşekkür etti. 
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Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz, Yerli 
Malı Haftası’nı öğrencilerle kutladı.

Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz, Cumhuriyet 
İlkokulu’nu ziyaret ederek Yerli Malı Haftası etkinliğine katıldı, 
çocuklarla sohbet etti. Başkan Ercengiz, çocukların talep ve 
önerilerini dinledi. Başkan Ali Orkun Ercengiz “Malımıza ne 
kadar çok sahip çıkarsak, malımızı ne kadar çok koruyup 
kollarsak, o kadar zengin bir devlet oluruz. Yemiş olduğunuz 
meyveleri üretenler bizim insanımız. Biz bunlara sahip 
çıkalım ki, ülkemiz zenginleşsin, biz zenginleşelim. Yerli malı, 
yurdun malı, herkes onu kullanmalı,” dedi.

ULAŞIM
Gemlik Belediyesi Fen İşleri Müdürlüğü, ulaşımda 
engelleri kaldırıyor.

Gemlik Belediyesi, Cumhuriyet Mahallesi’nde vatandaşların 
ulaşımını kolaylaştıracak alanlar oluşturmaya devam ediyor. 
Ulaşımda engelleri ortadan kaldırmaya yönelik çalışmalarına 
devam edeceklerini belirten Gemlik Belediye Başkanı 
Mehmet Uğur Sertaslan, “Yol çalışmasını yaptığımız bölge, 
vatandaşların şikâyetlerine konu oluyordu. Bu sorunu 
çözmenin mutluluğunu yaşıyoruz. 10.000 metrekare parke 
taş döşeyeceğimiz sokaklarda peyzaj alanları ve merdiven 
oluşturarak vatandaşların kullanımına sunacağız,” dedi.

ÇEVRE
Konak Belediyesi ve Sosyal İklim Derneği işbirliğiyle 
yürütülen “Yerel İklim Gençlik Elçileri Projesi” tamamlandı. 

Konak Belediyesi ve Sosyal İklim Derneği işbirliğiyle 
yürütülen “Yerel İklim Gençlik Elçileri Projesi” kapsamında 
“Konak Genç İklim Meclisi” kuruldu. Konak Belediye 
Başkanı Abdül Batur, sürdürülebilir çevreye ve iklime 
yönelik çalışmalarda gençlerle bir arada olmaktan mutluluk 
duyduğunu ifade etti. Başkan Batur, “Pırıl pırıl gençlerin 
Konak’ın iklim gençlik elçileri olarak kentimizi temsil 
etmesi çok önemli. Gençlik meclisimizin projelerini hayata 
geçirmeye her zaman hazırız,” dedi.

SPOR
Çorlu Belediyesi Gençlik ve Spor Kulübü Yüzme Takımı, Samsun’da düzenlenen 
şampiyonadan madalyalarla döndü.

Türkiye Yüzme Federasyonu, 9-11 Aralık 2022 tarihleri arasında Samsun’da 11 Yaş Ulusal 
Gelişim Ligi Projesi Türkiye Finali düzenledi. Müsabakalara katılan Çorlu Belediyesi Gençlik 
ve Spor Kulübü Yüzme Takımı, 13 altın, 13 gümüş ve 12 bronz madalya kazandı, şampiyonada 
büyük bir başarı elde etti. Çorlu Belediyesi Gençlik ve Spor Kulübü 4x100 Serbest Bayrak Erkek 
Takımı, Türkiye üçüncüsü, 4x50 Karışık Bayrak Erkek Takımı, Türkiye yedincisi oldu.

Burhaniye Belediyespor Kadın Basketbol Takımı, ligde fırtına gibi esmeye devam 
ediyor.

Kadınlar Bölgesel Basketbol Ligi’nde mücadele eden Burhaniye Belediyespor Kadın Basketbol 
Takımı, Menemenspor’u 92-51 yenerek galibiyet serisine devam etti. Burhaniye Belediyespor 
Kadın Basketbol Takımı, Kadınlar Bölgesel Basketbol Ligi’nin şampiyon adayları arasında 
gösteriliyor. Burhaniye Belediyespor ve Burhaniye Belediye Başkanı Ali Kemal Deveciler, 
Burhaniye Belediyespor Kadın Basketbol Takımı’nın oyuncularını tebrik etti, teknik heyete ve 
yönetime başarılar diledi.

Çaycuma Belediyesi Atatürk Spor Merkezi’nde antrenmanlarını yapan yüzücüler, 
başarılarıyla adlarından söz ettiriyor.

Çaycumalı yüzücüler, Zonguldak’ta yapılan yüzme yarışlarında başarı üstüne başarı kazandı. 
10-11 Aralık 2022 tarihlerinde Zonguldak’ta, Kilimli Yarı Olimpik Havuzu’nda Ulusal Gelişim 
Projesi ve Gençler Yüzme Yarışları yapıldı. Antrenmanlarını Çaycuma Belediyesi Atatürk Spor 
Merkezi’nin havuzunda yapan Çaycumalı yüzücüler, 9-10 yaş kategorisinde 16 il birinciliği, 7 
il ikinciliği, 10 il üçüncülüğü, 11 il dördüncülüğü kazanarak yarışlara damga vurdu. Dereceye 
giren yüzücüleri kutlayan Çaycuma Belediye Başkanı Bülent Kantarcı, sonuçlardan duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi.



    
HAFTALIK BÜLTEN SAYI 128 // ARALIK // 2022 22

İzmit Belediyespor, Tarsus Belediyespor’u 86-82 
mağlup etti.

Türkiye Kadınlar Basketbol Ligi’nin 13. haftasında Tarsus 
Belediyespor’u ağırlayan İzmit Belediyespor Kadın Basketbol 
Takımı, üst üste üçüncü galibiyete ulaştı. Mücadeleyi, İzmit 
Belediye Başkanı Fatma Kaplan Hürriyet de takip etti. İzmit 
Belediyespor Kadın Basketbol Takımı, Tarsus Belediyespor’u 
86-82 mağlup etti.

SOKAK HAYVANLARINA DESTEK 

Bayraklı Belediyesi Veteriner İşleri Müdürlüğü ekipleri, sokak kedileri için çalışma 
başlattı. 

Bayraklı Belediyesi, ilçe genelinde barınma ve beslenme sorunu yaşayan sahipsiz kediler için 
çalışma başlattı. İhtiyaç olan her noktaya yerleştirilecek kedi evleriyle sokak kedilerine destek 
olmayı amaçlayan ekipler, mama ve su takviyesinde de bulunacak. Fen İşleri Müdürlüğü’nün 
atölyesinde yapılacak 30 kedi evi, önümüzdeki günlerde parklara ve merkezî noktalara 
yerleştirecek. Belediyenin mühendisleri tarafından tasarlanan modern görünümlü yeni ahşap 
barınaklar, zorlu hava koşullarına da dayanıklı olacak. 

DİĞER
Ankara Büyükşehir Belediyesi’nin Başkent Kart’ı, “Fast Company Türkiye” 
tarafından düzenlenen “Dijital Money&Fintech Summit”te “En İnovatif/Teknolojik Ürün” 
kategorisinde ödül aldı.

“Fast Company Türkiye”, Türkiye’nin en yenilikçi 50 şirketini belirledi. Ankara Büyükşehir 
Belediyesi’nin “Başkent Kart” uygulamasını hazırlayan Birleşik Ödeme Hizmetleri ve Elektronik 
Para Anonim Şirketi, Türkiye’nin en yenilikçi 50 şirketi arasında yerini aldı. Daha önce ulusal/
uluslararası alanda beş ödüle layık görülen “Başkent Kart”, “Fast Company Türkiye” tarafından 
düzenlenen, Türkiye genelinde yüzlerce ürünün yarıştığı “Dijital Money&Fintech Summit”te 
“En İnovatif/Teknolojik Ürün” kategorisinde üçüncü oldu.

İş Kanunu’na göre işverenin ücret ödeme borcu olduğu gibi, işçinin de özen, sadakat ve 
iş görme borcu vardır. 4857 sayılı İş Kanunu’nda işçinin sebepsiz yere işe iki gün üst üste 
gelmemesi haklı fesih nedeni olarak görülmektedir. İşçinin işini aksatması, görevi yerine 
getirmemesi gibi durumlar da geçerli fesih nedeni olarak kabul edilmektedir. Ancak işçinin 
sık sık bir sağlık kuruluşundan aldığı raporu işverene vermesi durumunda çoğu işveren 
haklarını bilmemektedir. İş Kanunu’nda bu konuda açıkça yazılı bir hüküm bulunmasa da, 
Yargıtay’ın yerleşik görüşleri açıktır.

İşçinin sık sık rapor alarak işi aksatması geçerli fesih sebebidir: 

İşçinin yeterliliğinden veya davranışlarından kaynaklanan durumlar ancak işyerinde 
olumsuzluklara yol açması hâlinde fesih için geçerli sebep olabilir. İş ilişkisinin 
sürdürülmesinin işveren açısından önemli ve makul olmayacağı durumlarda fesihin geçerli 
sebeplere dayandığı kabul edilmelidir.

İş Kanunu’nun gerekçesinde hangi hâllerin işçinin yetersizliği sebebiyle geçerli fesih hakkı 
bahşedeceği örnek kabilinden sayılmış olup, bunlardan biri de sık sık hastalanarak rapor 
almadır.

Sık sık rapor alma durumunda işveren aralıklı da olsa işçinin iş görme ediminden 
faydalanamayacaktır. Sık sık hastalanan ve rapor alan işçinin devamsızlığının işyerinde 
olumsuzluklara yol açacağı açık bir olgudur. İş Kanunu’nun gerekçesinde sık sık 
hastalanmanın yeterlilikten kaynaklanan neden olarak örnek kabilinden sayılması, işyerinde 
olumsuzluklara yol açtığının kabul edilmesindendir.

Dosya içeriğine göre, davalı işyerinde yükleme işçisi olarak çalışan davacı işçinin çalışma 
süresi boyunca sık sık rapor aldığı görülmüştür.

Davacının haklı neden niteliğinde olmayan ancak sık sık rapor alma davranışının iş akışını 
bozacağı açık olup, işverenin buna katlanması beklenemez. Davacının, iş sözleşmesinin 
feshinin haklı nedene dayanmadığı ancak sık sık rahatsızlanarak rapor alan davacının 
davranışının fesih için geçerli sebep oluşturduğu kabul edilmelidir.

İşçinin rapor alıp tatile çıkması haklı (tazminatsız) fesih sebebidir: 

Davacının raporlu olduğu tarihte diğer şirket çalışanı sosyal medya hesabında, “… turu 
başlasın, biz yaşayalım siz dedikodusunu yaparsınız,” yazısını paylaşmış, paylaşımın altına 
da “… ile (davacı) birlikte … yolunda” notunu düşmüştür. Davalı işveren tarafından bu olayın 
ardından davacıdan 21/07/2015 tarihinde savunması talep edildiğinde davacı, 21/07/2015 
tarihli savunmasında bu durumu kabul ederek “İstirahatliydim, doktor temiz hava al dedi, 
ben de memlekete gittim,” şeklinde beyanda bulunmuştur. Dosyadaki bilgi ve belgelere 
göre, davacının ve iş arkadaşının aynı tarihte, aynı doktordan ve aynı sebeple rapor aldığı, 
arkadaşının sosyal medya hesabından raporlu olduğu gün davacıyla birlikte … turuna 
çıktıklarını yazdığı, davacının işbu davranışıyla işverenin güvenini kötüye kullandığı, 
eyleminin yasada öngörülen doğruluğa ve bağlılığa uymayan davranış olduğu, davacının 
seyahatinin turizm amaçlı olduğu açıkça ortadadır.

Davacı, savunmasında da bu durumu kabul etmiştir. Bu delil karşısında davalı işveren 
tarafından gerçekleştirilen fesih haklı sebebe dayandığı için kıdem ve ihbar tazminat 
taleplerinin reddi yerine kabulü hatalıdır.

İŞÇİLERİN SIK SIK RAPOR ALMASI VE RAPORLUYKEN TATİLE 
ÇIKMASI FESİH SEBEBİ MİDİR?

HARİKA ECEM DEĞİRMENCİ
SODEMSEN Toplu İş Sözleşmesi Avukatı
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“AKSARAY’IN EN İYİ BELEDİYESİ 
OLMAYI AMAÇLIYORUZ”
Göreve geldiğinizde vaatleriniz nelerdi? 
Vaatlerinizin hangileri hayata geçti?

ZEKİ TÜRKER: Vaatlerimiz arasında kilitli taş fabrikası 
kurmak, beldemizin su ve imar sorununu çözmek, sosyal 
etkinlikler düzenlemek, çevre düzenlemesi yapmak, yaşlılar 
için sosyal alanlar oluşturmak yer alıyordu. Göreve geldiğimiz 
günden bu yana vaatlerimizi yerine getirmek için çalışıyoruz.             

Belediyenizin stratejik hedeflerinde ve 
planlarında değişiklik yapıldı mı? Hangi 
konularda değişiklik söz konusu oldu? Bu 
güncellemeye neden ihtiyaç duyuldu?

ZEKİ TÜRKER: Stratejik hedeflerimizde ve planlarımızda 
herhangi bir değişiklik yapmadık.

Önümüzdeki dönem hedefleriniz ve bu 
görev döneminde hatırlanmasını istediğiniz 
projeleriniz nelerdir?

ZEKİ TÜRKER: Hedeflerimizi şöyle sıralayabilirim:

• Temiz ve huzurlu bir belde olmak

• Yaşlılar için bakımevi

• Turizmi geliştirmek

• Yeşil alanları artırmak

• Doğalgaz

• Güneş enerjisi santrali 

Belediyenizin il/ilçe belediyesiyle 
işbirliği yaptığı çalışma alanları nelerdir?         
Olumlu-olumsuz neler yaşanıyor?

ZEKİ TÜRKER: Sosyal tesislerin desteklenmesi ve 
iyileştirilmesi sürecinde işbirliği yapıyoruz.

Sivil toplum kuruluşlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Katılımcılığa yönelik faaliyetleriniz 
nelerdir? Kent konseyiniz var mı?

ZEKİ TÜRKER: Sivil toplum kuruluşlarıyla işbirliği 
yapmıyoruz. Kent konseyimiz yok. Dezavantajlı gruplara 

yönelik projeleriniz 
var mı?

ZEKİ TÜRKER: Gençleri 
sosyal aktivitelere 
yönlendirecek, kötü 
alışkanlıklardan 
uzaklaştıracak çalışmalar 
yapmayı planlıyoruz.

Belediye hizmetlerini 
yerine getirirken 
ne tür zorluklarla 
karşılaşıyorsunuz?

ZEKİ TÜRKER: Araç-

gereç yetersizliği, katılım 
paylarının düşük olması 
nedeniyle zorluk yaşıyoruz.

KURUMSAL YAPI: Mali Hizmetler 
Müdürlüğü, Yazı İşleri Müdürlüğü.

MİSYON: Adaletli, hoşgörülü, 
demokrat, yapıcı bir belediye olmak.

VİZYON: Aksaray’da en iyi belediye 
olmak.

STRATEJİK HEDEFLER: Katılımcılığa yönelik eğitim programları 
geliştirmek.

ÇALIŞAN SAYISI: 11

BÜTÇE: 6.900.000 TL

SARATLI
BELEDİYESİ

ZEKİ            
TÜRKER
Aksaray-Gülağaç-Saratlı  
Belediye Başkanı

Saratlı’da çiftçilik, şoförlük ve 
nakliyecilik yaptı. 2019 yerel 
seçimlerinde Saratlı Belediye Başkanı 
seçildi. Evli ve dört çocuk babasıdır.

BELEDİYELER 
ÇALIŞIYOR


